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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

        @EYorgancilar

YENİ DÖNEMİN YENİ RİSKLERİ
Dünya Ekonomik Forumu’nun 

her yılbaşında Davos’ta 
gerçekleştirdiği zirvenin bu yılki 
teması, “Güveni Yeniden İnşa 
Etmek” idi. 

120 ülkeden 2 bin 800’ü aşkın 
sayıda iş insanı, ekonomist, 
siyasetçi, akademisyen ve sivil 
toplum kuruluşu temsilcisinin 
katıldığı zirve öncesinde, “Küresel 
Riskler Raporu 2024” raporu da eş 
zamanlı olarak yayınlandı. 

Katılımcılar tarafından bu 
yıl küresel ölçekte maddi kriz 
yaratma ihtimali en yüksek 
olduğuna inanılan 5 risk 
sıralamasında;

1. %66 ile aşırı hava olayları 
2. %53 ile yapay zeka 

tarafından oluşturulan yanlış bilgi 
ve dezenformasyon

3. %46 ile toplumsal ve/veya 
politik kutuplaşma

4. %42 ile yaşam maliyeti krizi
5. %39 ile siber saldırılar yer 

aldı. 
Önümüzdeki 2 yıl içinde 

gerçekleşmesi beklenen riskler 
ise şöyle sıralanmakta:

1. Yanlış bilgi ve 
dezenformasyon

2. Ekstrem hava olayları
3. Toplumsal kutuplaşma
4. Siber güvenlik sorunları
5. Bölgesel çatışmalar
6. Ekonomik fırsat eksikliği
7. Enflasyon

8. Zorunlu göçmenlik
9. Ekonomik kriz
10. Çevre kirliliği
Yaklaşık 1,500 küresel uzmanın 

görüşlerinden oluşan küresel 
riskler bir yana,  katılanların yüzde 
54’ü kısa vadede “istikrarsızlık”, 
“orta düzeyde felaket riski” 
öngörüyor. Katılımcıların %30’u 
sorunların daha da kötüleşeceği 
ve iki yıl içerisinde “fırtınalı” 
veya “çalkantılı” bir dönemin 
yaşanacağı görüşünde. 

Yani, en azından önümüzdeki 
3 yıl içinde küresel ekonomide 
istikrara ulaşmak çok kolay 
görünmüyor. Bunun da ana 
sebebi; iklim değişikliği, jeopolitik 
çatışma ve teknoloji kaynaklı 
görünmektedir. 

Türkiye özelinde de 
belirlenen risklere ek olarak, 
ekonomide yavaşlama, ekonomi 
yönetiminde olası değişiklikler, 
gelir adaletsizliği, göç politikası 
ve hukuki kararlar öncelikli riskler 
arasında sayılabilir. 

Üyelerimize yönelik 
son yaptığımız ekonomik 
değerlendirme anketinde; 2023 
yılında firmaların %45’i küresel 
yavaşlamadan etkilenen 
üretimlerinin azaldığını, %31’i 
değişmediğini sadece %24’ü 
arttığını bildirdi. Bu tablo bile 
tek başına durumu ortaya 
koymaktadır. Küresel uzmanlar 

gibi üyelerimiz de 2024 yılına 
ilişkin olarak Türkiye özelinde 
oldukça kötümserler. Firmaların 
%46’sı 2024 yılı ilk yarısında 
ekonominin kötü olmaya devam 
edeceğini, %35’i daha da kötü 
olacağını düşünüyor. İyileşme 
umudunu taşıyanların oranı 
%19’dur. 

Peki, bunca olumsuzluk ve risk 
içerisinde hiç mi fırsat yok? 

Elbette ki var. Özel 
sektörümüzün dinamik yapısı ve 
üretme potansiyeli her zaman en 
büyük avantajımız. Bu kapsamda; 
ticaretin neredeyse %12’sinin 
yapıldığı Süveyş Kanalı-Kızıldeniz 
kaynaklı yeni tedarik zincirindeki 
kırılma Türkiye için bir fırsattır. 
Kızıldeniz rotasında gemilerin 
normalde 25,5 günde ve 18.520 
km aldıkları yol, şu anda Husilerin 
saldırıları yüzünden 34 gün ve 25 
bin km’ye çıktı. Maliyetleri artıran, 
güvenliği zayıflatan, teslim 
süresini uzatan bu zorunlu rota, 
Pandemi döneminde tecrübe 
ettiğimiz yakından tedarik 
sistemini yeniden canlandırabilir. 
Hazar Geçişli Doğu-Batı Orta 
Koridor projesi, Avrupa-Asya 
ticareti açısından mutlaka 
değerlendirilmelidir. Bu hususta 
gereken işbirlikleri, yatırımlar için 
zaman kaybedilmemelidir. 

Dilerim, bu kez bu avantajı 
gerçek bir fırsata dönüştürebiliriz.
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Sanayiciye yeşil dönüşüm için 450 milyon dolarlık finansman

Yorgancılar: “Türkiye Yeşil Sanayi Projesi, 
özel sektörümüz için ciddi bir fırsat 

penceresi olacak”

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve 

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar; Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı, TÜBİTAK 
ve KOSGEB tarafından Dünya 
Bankası desteğiyle hayata 
geçirilen Türkiye Yeşil Sanayi 
Projesi’nin, TOBB ile Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı işbirliğinde 
düzenlenen bilgilendirme 
webinarının açılış konuşmasını 
gerçekleştirdi.

Alanındaki ilk destek 
programı
Konuşmasında yeşil 

dönüşüm sürecinde 
kullandırılacak olan 450 
milyon dolar tutarında 

finansmanın, yeşil dönüşümü 
gerçekleştirmek isteyen 
bütün sanayi kuruluşlarına 
nefes aldıracağını belirten 
Yorgancılar, “Avrupa Yeşil 
Mutabakatı çerçevesinde, 
bütün dünyada olduğu gibi 
ülkemizde de bir dönüşüm 
süreci başladı. Gerek kamu 
kurumlarımız ve gerekse özel 
sektörümüz, yeşil dönüşümü 
gerçekleştirmek için büyük 
bir çaba içerisine girdiler. Bu 
süreç sera gazı emisyonlarının 
azaltılmasından tutun, su 
ayak izinin düşürülmesine, 
yenilenebilir enerji 
kaynaklarının kullanımı, 
atık yönetimi, döngüsel 
ekonomiye geçişe kadar 
pek çok konuda büyük bir 
sabit sermaye yatırımını 

da beraberinde getirmiş 
durumda. Finansmana 
erişimde ciddi sıkıntılarının 
yaşandığı bu dönemde 
Türkiye Yeşil Sanayi Projesi, 
özel sektörümüz için çok ciddi 
bir fırsat penceresi olacaktır. 
Projeyi, bu alanda açıklanan 
ilk somut destek programı 
olarak değerlendirebiliriz. 
Bu kapsamda 450 
milyon dolar bütçesi olan 
projenin, yeşil dönüşümü 
gerçekleştirmek isteyen bütün 
sanayi kuruluşlarına nefes 
aldıracağına inanıyorum. 
Doğrudan kredi sağlamanın 
yanı sıra; proje, mentörlük 
ve teknik destek içerikleriyle 
de farklı açılardan sanayi 
tesislerimize destek olmayı 
amaçlıyor” dedi.



7OCAK 2024

“Uyum sağlayabilen 
ayakta kalacak”
Projeyi hayata geçiren 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır başta 
olmak üzere Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı’na, 
TÜBİTAK’a, KOSGEB’e ve Dünya 
Bankası’na teşekkür eden 
Başkan Yorgancılar, “Özel 
sektör temsilcilerimizden 
ricam, bu konunun üzerine 
düşünmeniz ve proje 
yazarak başvurularınızı 
gerçekleştirmenizdir. Artık 
daha az atık üretenin, atığı 
geri dönüştürerek tekrar 
kullananın bir adım öne 
geçtiği, daha kolay ihracat 
yaptığı, finansmana daha 
rahat ulaştığı bir dönemdeyiz. 
Tüm dünya olarak gerçek 
bir dönüm noktasındayız ve 
COP28’de de bunun çıktılarını 
gördük. Bu yılki COP28’de 
fosil yakıtlardan kademeli 
uzaklaşma, enerji verimliliğini iki 
katına çıkarma ve yenilenebilir 
enerji yatırımlarını üç katına 
çıkarma taahhütleri ortaya 
kondu. Bu taahhütler bağlayıcı 
olmamakla birlikte tüm 
dünyaya rehberlik edecek. 
Dönüşümün patikası, enerji 
yatırımları üzerinden olacak ve 
bu konuda çok ciddi çalışmalar 
var. Kuralları değişen bu yeni 
dünyaya uyum sağladığımız 
sürece ayakta kalabileceğiz. 
Yoksa hepimizi zor günler 
bekliyor” diye konuştu.

“Ölçemediğimiz süreci 
kontrol de edemeyiz”
TOBB olarak bu bakış 

açısıyla çalıştıklarını dile 
getiren Yorgancılar, “Bu 
kapsamda 2021 yılı Şubat 
ayında Atık ve Geri Dönüşüm 
Sanayi Meclisimizi kurduk. 
Meclis plastik, cam, kağıt ve 
metal gibi stratejik öneme 
sahip hammaddelerin 

ülkemize kazandırılması 
için çalışmalar yapıyor. 
Ayrıca Birliğimiz bünyesinde 
Avrupa Yeşil Mutabakatı 
hakkındaki gelişmelerin takip 
edilmesini kolaylaştırmak 
için iklim ve çevre portalını 
devreye aldık. Firmalarımızın 
farkındalıklarını artırmak 
amacıyla temel seviyede 
sera gazı emisyonlarının 
hesaplanması için Karbon 
Platformunu açtık. Çünkü 
ölçemediğimiz süreci kontrol 
de edemeyiz. Dolayısıyla ilk 
adım karbon emisyonlarını 
hesaplayacak sistemler 
kurmak olmalı. Hesaplama 

sürecinden sonraki adım 
olan doğrulama kısmında da 
eksiğiz. Ülkemizde Avrupa Birliği 
nezdinde doğrulayıcı akredite 
bir kurum bulunmuyor. İşte 
tam da bu noktada Yönetim 
Kurulu Başkanlığını yürütmekte 
olduğum TOBB iştirakimiz olan 
MEYBEM, Ocak ayı sonunda 
TÜRKAK’tan doğrulayıcı olarak 
akredite oluyor. Sonrasında 
da AB nezdinde tanınmak için 
çalışmalara başlayacağız. 
Önümüzdeki süreçte de 
özel sektörümüzün hayatını 
kolaylaştıracak çalışmaları 
hayata geçirmeye devam 
edeceğiz” ifadesini kullandı.

GÜNDEM

“İlk beş küresel riskin dördü 
iklim ile ilgili”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası ve 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Sanayi Genel Müdürlüğü 
işbirliğinde gerçekleştirilen 
Yeşil Sanayi Projesi 
Bilgilendirme toplantısına 
katılarak açılış konuşmasını 
gerçekleştirdi. Sanayicilerin 
yoğun ilgi gösterdiği 
çevrimiçi toplantıda Yorgancılar, “10 yıl içinde küresel ekonomiyi 
etkileyecek ilk beş riskin dördü iklim kaynaklıdır. Dolayısıyla da, AB’yi 
Avrupa Yeşil Mutabakatı hazırlığına iten ve ülkeleri bir dönüşüm 
sürecine iten sebeplerin önemli bir kısmı budur. Bu süreçte; gerek 
kamu kurumlarımız gerekse özel sektörümüz yeşil dönüşümü 
gerçekleştirmek için büyük bir çaba içerisine girdi. Bu çabanın 
ürünü olan Yeşil Sanayi Projesinden sanayi kuruluşlarımızın azami 
faydayı sağlamasını diliyorum” diye konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “İnşa-

atlarda nasıl bir yapı denetim 
sistemi varsa, temelin atıldığı 
andan itibaren sigortalama-
yı sağlayacak bir sistemin de 
getirilmesi gerektiğini düşünü-
yorum. Sigorta şirketi de bu sa-
yede temel atılırken yapının ne 
derece sağlam inşa edilmekte 
olduğuna şahit olarak poliçe-
lemeyi buna uygun biçimde 
yapma imkanına kavuşur” dedi.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İTB Yönetim 

Kurulu Başkanı 
Işınsu Kestelli, İZTO 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut 
Özgener, Türkiye Sigorta Birliği 
Başkanı Uğur Gülen ve Başkan 
Vekili Ahmet Yaşar’ın konuş-
macı olarak katıldığı NTV Bakış 
Programı, Gazeteci Noyan 
Doğan’ın moderatörlüğünde 
gerçekleştirildi. Programda si-
gorta sektöründe iş dünyamızın 
konu, talep ve çözüm yollarıyla 
ilgili görüş, tespit ve öneriler 
paylaşıldı.

“Dünya markalarımız ve 
tedarikçilerimiz var”
Yayındaki konuşmasına 

Ocak ayı içinde hain terör saldı-
rılarında kaybettiğimiz şehitleri-
mize Allah’tan rahmet, ailelerine 
ve Türk Milleti’ne başsağlığı ve 
yaralılara şifa dileyerek başla-
yan Başkan Yorgancılar, İzmir’in 
sanayi ve yatırım altyapısı hak-
kında bilgi verdi. Yorgancılar, 
“Bugün de burada gördüğünüz 
gibi İzmir, büyük bir uyum orta-

EBSO, İZTO ve İTB ev sahipliğinde 
düzenlenen ‘İş Dünyası Sigorta 
Buluşması’nda sektörün konuları 
değerlendirildi

“Sigorta, binanın 
temeli atılırken 
başlamalı”
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ya koyuyor. TOBB çatısı altında 
bulunan üç kurumumuz, tek bir 
çatı altında İzmir’in konularını 
gündeme getiriyor ve çözü-
mün takipçisi oluyor. İzmir’de 
var olan 53 farklı sektörümüzün 
tamamı içinde hem dünya 
markalarımız, hem de dünya 
markalarının tedarikçileri var. 
Tekstil, inşaat ve otomotiv yan 
sanayi İzmir’de öne çıkan sana-
yi sektörleridir. Özellikle pet-
rokimya ve çelik sektörlerinde 
İzmir’in Aliağa bölgesi ön plana 
çıkıyor” dedi.

Yabancı 
yatırımcının gözdesi
2022 verilerine göre İzmir’in, 

Türkiye’nin toplam GSYH’sının 
yaklaşık yüzde 7’sini oluştu-
ran bir il olduğunu vurgulayan 
Yorgancılar, “Türkiye’de kişi başı 
milli gelir de 9 ila 10 bin dolar 
seviyesindeyken İzmir’de bu 
rakam 13 bin dolar seviyele-
rindedir. İzmir dış ticaret açığı 
vermeyen ve ekonomiye artı 
katkı sağlayan bir il. Her üç çalı-
şanın da biri sanayide istihdam 
ediliyor. İzmir lojistik avantajları, 
ürün dokusu çeşitliliğinin fazla 
olması, üniversitelerimizin ve 
meslek liselerimizin işgücüne 
katkıları ve son yıllarda ar-
tan yurtdışı direkt uçuşlar gibi 
etkenlerden ötürü yabancı ser-
mayenin Türkiye’de tercih ettiği 
ilk illerden biri olmaktadır. Ya-
bancı yatırımlarla birlikte İzmir’e 
çalışmaya gelecek 
olan kişiler, çocukları-
nı kendi kültürlerinde 
eğitim veren okullara 
gönderebiliyorlar, 
çünkü bu okullar 
İzmir’de mevcut” diye 
konuştu.

“Her çıkışın
bir inişi vardır”
2023 yılında dün-

yanın genelinin baş 

ettiği konular arasında enflas-
yonun öne çıktığını dile geti-
ren Yorgancılar, “Avrupa Birliği 
üyesi ülkeler, pandemiyi takiben 
ortalama 7-8 bandında bir enf-
lasyon ile karşı karşıya kaldılar. 
Bizim 60-70 bandında bulunan 
enflasyonumuz, bu rakamlarla 
yan yana getirilebilecek du-
rumda değil elbette. Ancak her 
çıkışın bir inişi vardır. Eğer açık-
lanan politikalar zamanında 
ve yerinde uygulanırsa, tahmin 
ediyorum 2025-26 döneminde 
enflasyon anlamında arzu etti-
ğimiz seviyeye gelmiş olabiliriz” 
ifadesini kullandı.

“Sigorta, binanın temeli 
atılırken başlamalı”
Türkiye’nin toplum olarak 

bazı konuları sadece zorunlu 
kalındığında uygulamak gibi 
bir alışkanlığı olduğu görüşünü 
ifade eden Yorgancılar, “Sigor-
ta konusu da bu kapsamda 
değerlendirilebilir ve DASK da 
bunun bir örneğidir. İnşaatlarda 
nasıl bir yapı denetim sistemi 
varsa, temelin atıldığı andan 
itibaren sigortalamayı sağla-
yacak bir sistemin de getiril-
mesi gerektiğini düşünüyorum. 
Sigorta şirketi de bu sayede 
temel atılırken yapının ne dere-
ce sağlam inşa edilmekte oldu-
ğuna şahit olarak poliçelemeyi 
buna uygun biçimde yapma 
imkanına kavuşur” diye konuştu.

Programa katılan İZTO Yö-

netim Kurulu Başkanı Mahmut 
Özgener, 2023 yılında küresel 
gelişmelere paralel olarak Tür-
kiye’nin de içine girdiği dalgalı 
piyasa koşullarının 2024 yılında 
da devam etmesinin beklen-
diğini belirtirken İTB Yönetim 
Kurulu Başkanı Işınsu Kestelli 
ise İzmir’in Türkiye’nin toplam 
yüzölçümünün yüzde 1,5’ini 
oluşturduğunu, ancak toplam 
ihracatın yüzde 10’unu gerçek-
leştirdiğini, bunun ardında da 
İzmir’de daha ileri teknoloji kul-
lanılarak nitelikli tarımsal üretim 
yapılmasının payı olduğunu 
söyledi. Türkiye Sigorta Birliği 
Başkanı Uğur Gülen de küre-
sel çapta yaşanan enflasyon 
ve iklim krizinin getirdiği yeni 
şartlar gibi etkenlerden ötürü, 
önümüzdeki süreçte sigorta 
sektöründe poliçe maliyetle-
rinin artmasının beklendiğini 
ifade etti. Türkiye Sigorta Birliği 
Başkan Yardımcısı Ahmet Yaşar 
ise İzmir’in pek çok sektör ile 
birlikte sigortacılık alanında da 
öne çıktığını belirterek üretim 
ve yatırım bilincinin sigortacılık 
farkındalığını artıran bir faktör 
olduğuna dikkat çekti.

TOBB Sigorta Acenteleri İcra 
Komitesi Başkanı Levent Korkut, 
deprem başta olmak üzere 
doğal afetlerin toplum nezdin-
de risk farkındalığını artırdığına 
dikkat çekerken TOBB Sigorta 
Eksperleri İcra Komitesi Başkanı 
Ahmet Nedim Erdem de risk 

tespitinin önemi-
ne dikkat çekti ve 
artan maliyetlerin 
poliçeleme aşa-
masında ortaya 
çıkardığı belirsizlik-
leri dile getirdi.

Yayının ardın-
dan konuşmacılar, 
toplantıya katılan 
Oda ve Borsa Üye-
lerinin sorularını 
yanıtladılar.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “Halkımızın 

başta can güvenliği olmak üzere 
güven ve huzur içinde yaşaması 
için, doğal afetlere ve acil 
durumlara hazırlık seviyemizin 
en üst seviyeye çıkarılması 
çok öncelikli ve önemli. AFAD’ın 
ekipman tedarikinde sorun 
yaşamamasını, sanayimizin 
gücünden faydalanarak 
yerlileşmesini bu nedenle 
çok önemsiyorum. Küresel 

ekonomide korumacılık ve 
bloklaşmanın hakimiyeti 
giderek artarken, tüm stratejik 
sektörlerimizde yerlileşme temel 
politikamız olmalı. Savunma 
sanayimizde bu yolda çok 
aşama kaydettik. Benzer başarıyı 
AFAD için de gösterebiliriz. 
Halen ithal edilerek temin edilen 
ekipmanı İzmir’de üretebilecek 
firmalarımız var” dedi.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, AFAD 
Yerlileştirme Projesi İzmir Tanıtım 

Toplantısına katıldı. EBSO ve İzmir 
Atatürk Organize Sanayi Bölgesi 
işbirliğinde gerçekleştirilen 
toplantıda firma temsilcileri, 
ithal edilen ekipmanların 
sergilendiği stantları gezerek ilgili 
parçaların İzmir’de üretimi için 
incelemelerde bulundu.

37 üründe yerli üretim 
arayışı
Toplantının açılış konuşmasını 

yapan Başkan Yorgancılar, 
“Dünya her geçen yıl doğal 

AFAD Yerlileştirme 
Projesi İzmir 
Tanıtım Toplantısı 
gerçekleştirildi

Yorgancılar: 
“AFAD’ın 
ithal ettiği 
ekipmanları 
İzmirli 
sanayiciler 
üretmeli”
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afet kaynaklı krizlere çok 
daha yakın iken, ülkemizde de 
depremden sel felaketlerine 
kadar hem maddi hem can 
kaybının yaşandığı acıyı üst üste 
birçok kez tecrübe ettik. Aralık 
ayında TOBB’un organizasyonu 
kapsamında AFAD başkanı 
Oktay Memiş ile bir toplantı 
yapmıştık. O toplantıda Sayın 
Başkan tarafından; arama 
kurtarma ekipmanlarının ağırlıkla 
ithalat olduğu, yerlileştirmenin 
destekleneceği, 6,5 milyar TL’lik 
arama kurtarma ekipman alımı 
yapıldığı, kompresör, spiral/
ahşap kesme cihazı, soner ve 
ölçüm cihazları başta olmak 
üzere 37 adet üründe yerli üretici 
arandığı konularına değinildi” 
dedi.

İzmir üretebilir
Söz konusu ekipmanların 

Türkiye’de ve İzmir’de 
üretilmesinin mümkün olduğunu 
ifade eden Yorgancılar, 
“İşte bu süreçte, AFAD’ın 
ekipman tedarikinde sorun 
yaşamamasını, sanayimizin 
gücünden faydalanarak 
yerlileşmesini çok önemsiyorum. 
Savunma sanayimizde bu 
yolda çok aşama kaydettik ve 
bu alanda çok ciddi bir oranda 
yerli üretim gerçekleştiriyoruz. 
Benzer başarıyı AFAD için de 
gösterebiliriz. Halen ithal edilerek 
temin edilen ekipmanı İzmir’de 
üretebilecek firmalarımız var” 
diye konuştu.

“Yerlileşme, temel 
politikamız olmalı”
Dünya çapında pandemi 

sürecinden beri yaşanan 
gelişmelerin yerli üretimin 
önemini gösterdiğini ve bir kat 
daha artırdığını vurgulayan 
Başkan Yorgancılar, “Küresel 
ekonomide korumacılık ve 
bloklaşmanın hakimiyeti 
giderek artarken, tüm stratejik 
sektörlerimizde yerlileşme 
temel politikamız olmalıdır. 
Sanayimizin potansiyeli de bunu 
fazlasıyla karşılayacak güçtedir. 
Özellikle de 53 farklı sektörde 

faaliyet gösteren 6500’i aşkın 
üyemiz ile İzmirimizin, Türkiye 
sanayisi içindeki payı yüzde 
7,7; imalat sanayi içindeki payı 
yüzde 8 seviyesinde bulunuyor. 
İzmir’de yaratılan gayrisafi 
yurtiçi hasılanın yüzde 22,3’ü 
imalat sanayi kaynaklıdır. Yani, 
beşte birinden fazla bir etki 
söz konusu. Sektörel bazda da 
İzmir, Türkiye genelinin üstünde 
bir sanayi payına sahiptir. Bu 
nedenle de İzmirli sanayici, 
ülke ekonomisine katkı koyan, 
yerlileşmeyi destekleyen her 
projenin paydaşı olmaya devam 
edecektir. Bunu yapabilecek 
donanıma, tecrübeye ve 
kapasiteye fazlasıyla sahibiz” 
ifadesini kullandı.

Hem ülke, hem sanayici 
kazanacak
AFAD Başkanlığı Afetlere 

Müdahale Genel Müdürü 
Sadi Ergin ise konuşmasında, 
kullandıkları ekipmanların yerli 
sanayici tarafından üretildiği 
takdirde hem ülke ekonomisinin 
hem de sanayicinin 
kazanacağını ifade etti. Ergin, 
“İthal ürünlere büyük meblağlar 
ödüyoruz. Ülkemizin çok kıymetli 
sanayicileri varken bunları 
dışardan almamamız gerekiyor. 
İhtiyaçlarımıza yönelik kapasiteyi 
her geçen gün arttırarak, 
muhtemel afetlere karşı hazırlıklı 
olmak zorundayız. Arzumuz, 
ülkemizin kendi insan kaynağıyla 
kendi ürettiği malzemelerle 
arama kurtarma faaliyetlerini 
yürütebilmesidir. Biz ihtiyacımız 
olan ürünleri İzmir’den, 
Ankara’dan, İstanbul’dan alalım. 
Beklentimiz budur” diye konuştu.

Atatürk Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı 
Cenk Karace ise “AFAD’ın 
faaliyetleri dahilinde ihtiyaç 
duyduğu ekipmanları yerli 
üreticiden tedarik etme projesini 
kutluyorum. Bu çalışma ile 
ekonomimiz ve sanayimiz 
kazanırken diğer taraftan 
kaliteli Türk malları ile kullanılan 
ekipmanların dayanıklılığı 
artırılmış olacaktır” ifadesini 
kullandı.

Konuşmaların ardından 
Başkan Yorgancılar 
ve katılımcılar, AFAD’ın 
faaliyetlerinde kullandığı ve 
halen ithalat yoluyla temin 
ettiği ekipmanlardan oluşan 
stantlarda incelemelerde 
bulundu.

SadiSadi
ErginErgin
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar, 
EBSO Çevre Çalışma 
Grubu’nun 2023 
yılı faaliyetlerinin 
değerlendirildiği 
yılsonu toplantısına 
katıldı. Sanayideki yeşil 
dönüşüm çalışmaları, 
sınırda karbon 
düzenlemesi, AB’ye 
yapılan ihracattaki 
kriterler ile güncel ve 
ekonomik konularda 
değerlendirmelerde 
bulunulan toplantıda 
konuşan Başkan 
Yorgancılar, “Temeli 
2000’li yıllara dayanan 
Çevre Çalışma Grubumuz 
çok kıymetli çalışmalar 
yapıyor. Dijital dönüşüm 
ve paralelinde ilerleyen 
yeşil dönüşüm süreçleri 
çerçevesinde sanayicilerimiz 
içinde ciddi farkındalık 

yaratan Çalışma Grubumuza 
teşekkür ediyorum. Söz konusu 
farkındalığı oluşturmak adına 
iki yıl önce hazırladığımız 
Yeşil Sanayi Rehberi’nde 
‘Uyum sağlamayan ihracat 
yapamayacak’ demiştik. Bu 

uyumu sağlayabilmek 
adına zaman 
giderek daralmakta. 
Sanayicilerimiz 
başta olmak üzere 
ekonomimizin tüm 
aktörlerinin çok daha 
hızlı hareket etmesi 
gerekiyor” dedi.

Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı, TÜBİTAK ve 
KOSGEB tarafından 
Dünya Bankası 
desteğiyle hayata 
geçirilen Türkiye 
Yeşil Sanayi Projesi 
kapsamında sağlanan 
450 milyon dolarlık 
finansmanın sanayici 
için önemli bir fırsat 
olduğunu ifade eden 

Yorgancılar, “Bunu herkesin 
değerlendirmesinde fayda var. 
Tabi burada üniversitelerimize 
çok önemli görevler düşüyor. 
Çünkü üniversitelerin 
hazırlamış olduğu projeler 
çerçevesinde bu desteğe 

“Yeşil dönüşümü gerçekleştirmek 
için zamanımız daralıyor”
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başvurmak gerekiyor. Çünkü 
kabul edilecek bir proje ile 
başvurmanız lazım. Yani 
üniversite-sanayi işbirliği 
çok önemli bir noktaya geldi 
ki bu da yıllardan beri dile 
getirdiğimiz bir konudur. Proje 
hazırlanması sürecindeki 
harcamaların en aza 
indirilmesi adına da sektör 
eşleşmeleri konusunun 
üzerinde çok iyi durulmalıdır. 
Proje kapsamında aynı 
sektörde aynı işi yapan 
farklı firmaların aynı proje 
ile başvurabilmeleri söz 
konusu olabilecek. TOBB 
olarak bu konunun yakından 
takipçisiyiz” diye konuştu.

Çevre, üretimin 
dönüşümü, iklim krizi ve 
bunlara uyum sağlama 
süreçlerinin yanında, 
öncelikli olarak konuşulması 
gereken önemli konuların da 
olduğunu vurgulayan Başkan 
Yorgancılar, “Toplumda 
bir değişim var. İklim gibi 
önemli bir konunu yanı sıra 
bu anlamda da endişe 
duyduğumu belirtmek 
istiyorum. Cemaatlerin STK 
statüsünde değerlendirildiği, 
‘Tekirdağ’da, Trabzon’da 
oturanlar rahat 
oturamayacak’ diyen ve 12 
şehidimize ‘şehit’ demeyerek 
‘hayatını kaybedenler’ 
ifadesini kullanan siyasi 
partilerin olduğu, anaokulu 
çocuklarına camilerde 
temizlik yaptırıldığı, 
dokuz ayda 350 kadının 
öldürüldüğü, futbol 
hakemlerinin darp edildiği 
bir noktaya geldiğimizi 
üzülerek izliyoruz. Bunlar 
aslında çevreden, üretimden, 
finansmandan önce gelen 
konularımızdır. Bunlar, 
çözülmesi gereken ana 
konularımızdır” ifadesini 
kullandı.

“Dayanıklı tüketim malları 
sektörünün iklim kriziyle 
mücadele konusundaki 

gayreti, diğer sektörlere rol 
model oluyor”

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı ve Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, çevrimiçi düzenlenen TOBB 

Türkiye Dayanıklı Tüketim Malları Meclisi Toplantısı’nın açılış 
konuşmasını gerçekleştirdi.

Dayanıklı tüketim malları sektörünün Türkiye’nin en 
fazla ihracat yapan sektörlerinden biri olduğunu belirten 

Yorgancılar, “Sektörümüzün çevresel etkileri de göz önünde 
bulundurarak iklim kriziyle mücadele konusundaki gayreti 

ve sürdürülebilirlik yaklaşımı, diğer sektörlere rol model 
olmaktadır. TOBB olarak yeşil dönüşümü son derece 

önemsiyoruz. 2022 yılında AB Yeşil Mutabakatına ilişkin 
gelişmelerin takip edilmesini kolaylaştırmak için İklim ve 
Çevre Portalını devreye aldık. Ayrıca temel seviyede sera 

gazı emisyonlarının hesaplanması için Karbon Platformunu 
açtık. Emisyonları ölçmek yeterli olmayacak, akredite bir 

kuruluşun bu hesaplamaları doğrulaması bekleniyor. 
Bunun için de önümüzdeki süreçte TOBB’un iştiraklerinden 
olan ve benim de Yönetim Kurulu Başkanlığını yürüttüğüm 
MEYBEM, TÜRKAK tarafından akredite olacak ve doğrulama 

alanında da çok daha uygun bir maliyetle özel 
sektörümüze hizmet edeceğiz” diye konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, hain terör örgütü 
tarafından katledilen Şehit 
Polis Fethi Sekin ve Musa 
Can'ın 7’nci ölüm yıldönümü 
anma törenine katıldı. 
Yorgancılar, Adalet Bakanı 
Yılmaz Tunç'un katılımıyla 
gerçekleştirilen törende 
şehitler adına yaptırılan anıta 
karanfil koydu.

Yorgancılar, Şehit Polis Fethi Sekin Yorgancılar, Şehit Polis Fethi Sekin 
ve Musa Can için düzenlenen ve Musa Can için düzenlenen 
anma törenine katıldıanma törenine katıldı

Cumhuriyet 
Gazetesi Ege 
Bölge Temsilcisi 
Mehmet Şakir 
Örs, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender 
Yorgancılar’a 
nezaket 
ziyaretinde 
bulundu.

Cumhuriyet gazetesinden nezaket ziyareti
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, Ticaret Bakanı Prof. 
Dr. Ömer Bolat’ın katılımıyla Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti’nde düzenlenen KKTC Ticaret 
Heyeti Açılış Programı’na katıldı. Toplantıda, 
iki ülke arasındaki ticari ilişkileri daha da 
güçlendirecek stratejiler ve karşılıklı yatırım 
olanakları ele alındı.

Yorgancılar, KKTC Ticaret Heyeti
Açılış Programı’na katıldı

Global Standartlar 1 
(GS1) Merkez Ofis Başkanı 
Renaud De Barbuat, GS1 
Türkiye Yönetim Kurulu 
Başkanı ve Ege Bölgesi Sa-
nayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ı 
ziyaret etti. 

Türkiye’de 2027 yılın-
dan itibaren ürünlerde 
küresel düzeyde kullanıl-
ması öngörülen ‘karekod’ 
uygulamasına geçiş ile 
ilgili sürecin ele alındığı 
toplantıda GS1 Türkiye’nin 
üretici, perakendeci ve e-pazar-
yerleri için önemi, sistemin bütün-
sel olarak kullanıldığında gerek 
ticari paydaşlar gerekse kamu 

düzenleyicileri için getirdiği sürat 
ve verimlilik konularında değerlen-
dirmelerde bulunuldu. Görüşme-
de, e-fatura ve irsaliyelerde GTIN 
(KTÜN - GS1 barkodu) kodunun 

kullanılmasının sağlaya-
cağı yararlar hakkında da 
bilgi alışverişinde bulunul-
du. Toplantıda sistemin 
dünyadaki örneklerinin 
gerek Maliye Bakanlıkları, 
gerekse istatistik kurum-
larına getirdiği faydaların 
yanı sıra piyasa gözetimi-
nin kolaylaştırılmasındaki 
etkisine de değinildi. Baş-
kan Yorgancılar ve Barbu-
at, görüşmelerinde gerek 
iç piyasa düzenlemesinde 
ve gerekse ihracat hacmi-

nin arttırılmasında GS1 sisteminin 
rolünün daha fazla anlatılması ve 
bilinirliğinin arttırılması hedeflerini 
koydular.

GS1 Merkez Ofis Başkanı Barbuat,
Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti



16 OCAK 2024

GÜNDEM

İzmir Vali Yardımcısı Fatih Kızıltoprak, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı 
ziyaret etti. Kızıltoprak, 2020’de 
gerçekleşen İzmir depremi ve 2023’te 
Kahramanmaraş merkezli yaşanan 
asrın felaketi ile küresel Pandemi 
süreçlerinde gösterdiği özverili 
çalışmaları için Yorgancılar’a teşekkür 
etti ve 27 Eylül - 1 Ekim tarihleri arasında 
İzmir Valiliği koordinasyonunda 
düzenlenen Teknofest etkinliğine 
katkıları nedeniyle teşekkür belgesi 
sundu.

İzmir Vali Yardımcısı Kızıltoprak, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

“Girişimci gençlerimize 
desteğimiz tam”

Koordinasyonu Ege Bölgesi Sanayi Odası 
tarafından yürütülen Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği İzmir İl Genç Girişimciler Kurulu 
İcra Komitesi Başkanı Cem Elmasoğlu ve 
Komite Üyeleri, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede 
gençler arasında girişimcilik ekosisteminin 
geliştirilmesi için yapılabilecek çalışmalar ve 

üretilecek projelere ilişkin değerlendirmelerde 
bulunuldu.

Başkan Yorgancılar, görüşmeye ilişkin 
olarak “Pırıl pırıl gençlerimizden beklentimiz 
yüksek. Girişimcilik ekosisteminin geliştirilmesi 
için istişarede bulunduk, üretecekleri projelere 
desteğimiz tam. Başarılar diliyorum” diye 
konuştu.
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Kadın girişimciliğine yönelik
projeler değerlendirildi

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Kadın 
Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı 
Deniz Celep ve Komite Üyeleri, Ege Bölgesi 

Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede kadın 
girişimciliğine yönelik hayata geçirilecek projeler 
ve projelerin toplum geneline yayılımıyla ilgili 
istişarelerde bulunuldu.

Başkan Yorgancılar görüşmeye ilişkin 
olarak, “TOBB Kadın Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi Başkanı Deniz Celep ve Üyeleri ile 
görüşmemizde, kadın girişimciliğine yönelik 
projeler ve toplum geneline yayılımıyla ilgili 
istişarelerde bulunduk. Nazik ziyaretleri için 
teşekkür ediyor, kendilerine görevlerinde 
başarılar diliyorum” diye konuştu.

Torbalı Ticaret 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Olgun, Başkan 
Yorgancılar’ı 
ziyaret etti

Torbalı Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Abdulvahap Olgun, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar'ı ziyaret etti. Bölgedeki 
EBSO üyesi sanayicilerin konuları 
hakkında değerlendirmelerde bulunulan 
görüşmeye EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hakan Ürün ve Yönetim Kurulu 
Üyesi Suha Kahraman da katıldı.
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Türkiye Ekmek Sanayi İşverenleri Sendikası 
Başkanı Birol Yılmaz,  İzmir Fırıncılar 
Odası Başkanı Kemal Sırtı, Un ve Yem 

Sanayi sektöründen EBSO Meclis Üyesi Haluk 
Tezcan ve Fırın Ürünleri Sanayi sektöründen 
EBSO Meclis Üyesi Soner Çelik, EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar'ı ziyaret 
etti. Görüşmede, artan maliyetler karşısında 
ekmek üreticilerinin taleplerine ilişkin 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Un ve ekmek 
sanayi temsilcileri, 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği 
Sigorta Acenteleri 
İcra Komitesi, yılın 
ilk toplantısını TOBB 
Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve 
Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar 
başkanlığında 
gerçekleştirdi. 
Toplantıda sektör 
gündemindeki 
konular 
değerlendirildi.

TOBB Sigorta Acenteleri İcra Komitesi toplantısı, 
Yorgancılar başkanlığında gerçekleştirildi

Yorgancılar, 
Sigorta Acenteleri 
Kurultayı’na katıldı
TOBB Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve 
EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
TOBB ev sahipliğinde 
gerçekleşen ve TOBB 
Yönetim Kurulu Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu'nun açılış 
konuşmasını yaptığı Sigorta 
Acenteleri Kurultayı’na 
katıldı.



19OCAK 2024

GÜNDEM

Belediye Başkan Aday Adaylarından
Başkan Yorgancılar’a ziyaretler

Çiğli Belediye 
Başkanı Utku 
Gümrükçü, EBSO 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı 
ziyaret etti.

Karşıyaka 
Belediye 
Başkanı ve İzmir 
Büyükşehir 
Belediye 
Başkan Aday 
Adayı Cemil 
Tugay, EBSO 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı 
ziyaret etti.

Geçmiş 
Dönem İzmir 
Milletvekili ve 
İzmir Büyükşehir 
Belediye 
Başkan Aday 
Adayı Atila 
Sertel, EBSO 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı 
ziyaret etti.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği (İESOB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Yalçın Ata’ya nezaket 
ziyaretinde bulundu. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcıları Hakan Ürün ve Metin 
Akdaş’ın da eşlik ettiği görüşmede güncel 
ve ekonomik değerlendirmelerde bulunuldu.

Yorgancılar, 
İESOB Yönetimini 
ziyaret etti

Makina Mühendisleri Odası (MMO) İzmir 
Şubesi tarafından meslekte 25., 40., ve 50. yılını 
dolduran üyeler için plaket töreni düzenlendi. Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu’na, “Meslekte 50. Onur Yılı” plaketini, 
MMO İzmir Şube Başkanı İlkin Boz takdim etti.

Gökçüoğlu’na
50. Yıl Onur Plaketi

Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu, 
Ege İhracatçı 
Birlikleri tarafından 
düzenlenen 
“İhracatın Yıldızları” 
Ödül Törenine 
katılarak makina 
sektöründe en 
fazla ihracat 
gerçekleştiren 
firmalara ödüllerini 
takdim etti.

İhracatın Yıldızları Ödül Töreni gerçekleştirildi
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yüksek İstişare 
Kurulu Toplantısı, 
EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar 
başkanlığında 
gerçekleştirildi. 
Toplantıda 
İzmir ve Türkiye 
gündemindeki 
konular 
değerlendirildi.

EBSO Yüksek İstişare Kurulu’nda kent ve ülke 
gündemindeki konular değerlendirildi

Kadına karşı 
şiddeti önlemek 
için yapılması 
gerekenler 
konuşuldu
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, İzmir 
Ticaret Borsası Eğitim, Kültür ve 
Sosyal Entegrasyon Vakfı (BORSAV) 
tarafından düzenlenen Kadına Yönelik Şiddetle Mücadele Paneline katıldı. Etkinlikte, kadına şiddete 
yönelik mevcut yasal ve idari çerçeve ile önleyici uygulamalar hakkında değerlendirmelerde 
bulunuldu.

EBSO delegasyonu CES 
fuarında temaslarda bulundu
Ege Bölgesi Sanayi Odası üyesi sanayiciler, Amerika 
Birleşik Devletleri’nin Las Vegas şehrinde düzenlenen 
dünyanın en büyük tüketici elektroniği fuarı CES’e 
(Consumer Electronics Show) yönelik iş gezisi düzenledi. 
EBSO Yönetim Kurulu Üyeleri Suha Kahraman, Hüseyin 
Turhan ve Ali Arda Yüksel’in iştirak ettiği delegasyon, 
9-12 Ocak tarihleri arasında düzenlenen fuarda üretici 
ve tedarikçi firmalarda görüşmeler gerçekleştirdi ve B2B 
görüşmelerine katıldı.
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EBSO’nun 485 bin Euro bütçeli “Elektrik ve Elektronik Teknolojileri Alanında Sektörel 
Mükemmeliyet Merkezi” projesinin kapanış töreni gerçekleştirildi

Akdaş: “EBSO olarak gençlere meslek 
kazandıracak projelere büyük önem veriyoruz”

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’nın 485 bin Euro 
bütçeli “Elektrik ve Elektronik 

Teknolojileri Alanında Sektörel 
Mükemmeliyet Merkezi” 
projesinin kapanış töreni 
gerçekleştirildi. Törene EBSO 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Hüseyin 
Turhan katıldı.

İki yıl süren proje 
kapsamında, elektrik-elektronik 
ve endüstriyel otomasyon 
alanlarında, Endüstri 
4.0 altyapısı ile “Sektörel 
Mükemmeliyet Merkezi” 
kurularak tüm Türkiye’den 
151 elektrik-elektronik alan 
öğretmeninin hizmet içi ve 
iş başı eğitimleri ile yetkinlik 
ve becerilerinin geliştirilmesi 
sağlandı.

Projenin kapanış töreninde 
konuşan Akdaş, yüzde 13 
seviyesinde işsizliğin olduğu bir 
ortamda sanayicilerin nitelikli 
personel bulmakta zorlandığını 
belirterek “Durum böyle ise, 
sorun işsizlik değil, eğitimsizliktir. 
Bugün hangi sektöre 

sorarsanız sorun, en büyük 
ve en öncelikli mesele nitelikli 
teknik personel eksikliğidir. 
Üretime ve kalkınmaya giden 
süreç, mesleki eğitim üzerinde 
kilitleniyor. Bu nedenle, her 
platformda ‘işsizlik yoktur, 
mesleksizlik vardır’ diyoruz” 
dedi.

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’nın geçmişten bugüne 
gençlere meslek kazandıracak 
politikalara çok önem 

verdiğini vurgulayan Akdaş, 
“Gençlerimize, kadınlarımıza 
istihdam sağlayacak projeleri 
hayata geçiriyoruz. Bu 
projelerden biri de, bugün 
başarıyla tamamlayarak 
kapanış törenini 
gerçekleştirdiğimiz ‘Elektrik ve 
Elektronik Teknolojileri Alanında 
Sektörel Mükemmeliyet 
Merkezi’ projemizdir. Protokol 
kapsamında belirlenen 
Çınarlı Mesleki ve Teknik 
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Anadolu Lisesi’ni Milli Eğitim 
İl Müdürlüğü ve TOBB’a bağlı 
EBSO, İZTO ve İTB’nin temsili 
ile ortak yönetim modeliyle 
yönetmekteyiz. Bu kapsamda, 
okulumuzun makine ve atölye 
alt yapısının yenilenmesi ve 
öğretmenlerimizin güncel 
teknolojiler ışığında bilgilerini 
yenileyecek eğiticilerin eğitimi 
programları gerçekleştirmek 
için beş adet proje yazdık. 
EBSO olarak, geçen yılın 
sonundan itibaren dört 
aktif AB projesini aynı anda 
yürüten yegane Oda olduk 
ve Türkiye’de bir ilke imza 
attık. 485 bin Euro bütçeli, bu 
projemiz kapsamında Çınarlı 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi bünyesinde kurduğumuz 
Sektörel Mükemmeliyet 
Merkezi, faaliyetlerine devam 
edecektir. Proje kapsamında 
tüm Türkiye’den 151 elektrik-
elektronik alan öğretmeninin 
hizmet içi ve iş başı eğitimleri 
ile yetkinlik ve becerilerinin 
geliştirilmesi sağlanmıştır. 
Elektronik alanındaki Meslek 
öğretmenlerimiz, merkezde 
aldığı eğitimlerin dışında,  
Model Fabrika, TEDAŞ, 
GEDİZ ve ilgili firmalarda 
pratik eğitimlerini de 
tamamlamışlardır” dedi.

EBSO’nun mesleki eğitimin 
gelişmesi adına sunduğu 
önerileri de sıralayan Akdaş, 
“Son yılların en büyük 
problemi olan meslek lisesi 
mezunlarının okudukları 
bölümlerin dışında başka 
işlerde çalışmasının önüne 
geçebilmek adına, okudukları 
meslekleri yapmalarına 
yönelik özendirici politikaların 
uygulanması gerekmektedir. 
Meslek liselerinin de cazip hale 
getirilmesi için belirli koşullarda 
askerlikten muaf tutulması 
önerimizi, Cumhurbaşkanı 
Yardımcımız Cevdet Yılmaz 

başta olmak üzere ilgili tüm 
makamlara sunduk. Gençlerin 
sigorta girişlerinin, iş kazası 
kapsamından öte prim 
yatırılmasını da içine alacak 
şekilde lisede başlatılması ve 
liseden sonra seçtiği iş kolunda 
üç yıl çalışırsa sigortalılığının 
geçerli sayılması gibi teşvik 
unsurlarının uygulanması 
gerektiğini ifade ediyoruz. 
3’üncü ve 4’üncüsınıfta birer 
dönemi pratik olacak şekilde, 
toplamda bir yıl çalışarak, 
öğrencilerin iş hayatına 
uyumunun sağlanması ve 
bunun, TOBB ETÜ örneğinde 
olduğu gibi tüm üniversitelerde 
ve meslek liselerinde 
uygulanması gerektiğini dile 
getiriyoruz” diye konuştu.

Akdaş, Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk’ün “Eğitimdir ki, 
bir milleti ya özgür, bağımsız, 
şanlı, yüksek bir topluluk 
halinde yaşatır ya da esaret 
ve sefalete terk eder” sözüne 
de vurgu yaparak, “Bu şiarla 
EBSO olarak çalışmaya devam 
etmekteyiz. Bu projemiz dışında, 
Çınarlı Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi bünyesinde 
devam eden iki projemiz daha 
bulunmaktadır, bir tanesi 
açılışını geçen ay yaptığımız 
‘NEET Makina Sektörünü 
Geleceğe Taşıyor’ projesi; bir 
diğeri ise, açılışını önümüzdeki 
ay yapmayı planladığımız 
‘Bilişim Sektöründe Geleceğe 
Yön Veren Kadınlar’ projesidir” 
ifadesini kullandı.

Bilişim Sektöründe Geleceğe Yön Veren 
Kadınlar Projesi’ne ilişkin değerlendirme 
toplantısı düzenlendi

Ege Bölgesi Sanayi Odası tarafından Cinsiyet Eşitliği 
Odağında Geleceğin İnsana Yakışır İşleri Yaklaşımının 
Desteklenmesi Hibe Programı’na başvurusu yapılan ve 1 
Ekim 2023 tarihi itibariyle faaliyetlerine başlayan “Bilişim 
Sektöründe Geleceğe Yön Veren Kadınlar” projesine ilişkin 
toplantı düzenlendi. Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş başkanlığında gerçekleşen 
toplantıya, proje kapsamında görev alacak eğitmenler katıldı 
ve proje sürecine ilişkin değerlendirmelerde bulunuldu.

Proje kapsamında bilişim teknolojileri sektöründe 
istihdam edilmeleri için 50 işsiz kadına eğitim verilecek. Proje 
bünyesinde oluşturulacak tam donanımlı laboratuvarla 
eğitim için gerekli altyapı sağlanacak. Ayrıca öğretmenler, 
İzmir’deki okullarında bilişim teknolojileri öğrencilerine eğitim 
vermeye devam ederek projenin sürdürülebilirliğine katkı 
sağlayacak. Cinsiyet eşitliğine odaklanan projeyle kadınların 
istihdamının önündeki engellerin kaldırılmasının hedefleniyor.
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Kamu ve özel sektördeki 43 
yıllık çalışma hayatımda; yurt 
içinde ve yurtdışında değişik adlar 
ve modellerde çalışan serbest 
bölgeler, özel ekonomi bölgeleri, 
endüstri bölgeleri, organize sanayi 
bölgeleri gibi üretim ve dış ticaret 
amaçlı bölgeler, hep özel ilgi 
alanım olmuştur. Fırsat buldukça 
bu modeller ve iyi örneklerle ilgili 
bilgilendirme ve öneri amaçlı yazılar 
kaleme alıyor, değerlendirmeler 
yapıyorum. Bu yazımızda da 
organize sanayi bölgelerinin kuruluş 
ve işleyişi ile görevli OSB tüzel 
kişilerinin faaliyetleri ve işlemleri 
yanında, OSB’de faaliyet gösteren 
firmaları ilgilendiren;12.04.2000 tarih 
ve 4562 sayılı Organize Sanayi 
Bölgeleri Kanunu ile muhtelif vergi 
kanunlarında yer alan düzenlemeleri, 
madde metinleriyle özetlemeye 
çalışacağız.

OSB kanunundaki düzenleme
Organize sanayi bölgelerinin 

kuruluş ve işleyişini düzenleyen 4562 
sayılı Organize Sanayi Bölgeleri 
Kanununun “Muafiyet ve Destekler” 
başlıklı 21’inci maddesi aşağıdaki 
gibidir. Maddede OSB tüzel kişiliğinin 
vergisel muafiyetleriyle ilgili genel 
çerçeve belirlenmiştir:

Madde 21 – “OSB tüzel kişiliği, 
bu Kanunun uygulanması ile ilgili 
işlemlerde her türlü vergi, resim ve 
harçtan muaftır. OSB katılımcılarının 
enerji giderlerine dair düzenlemeler, 
serbest piyasa koşulları ile oluşmuş 
fiyatlara müdahale edilmeksizin, 
Cumhurbaşkanı tarafından 
yapılır. Atık su arıtma tesisi işleten 

bölgelerden, belediyelerce atık su 
bedeli alınmaz.”

Vergi kanunlarındaki 
düzenlemeler
Vergisel muafiyetlere ilişkin, OSB 

Kanunundaki çerçeve muafiyet 
düzenlemesine ek olarak vergi 
mevzuatının sistematiği gereği, 
vergi kanunlarının kendi içinde yer 
alması koşuluna bağladığı spesifik 
muafiyet ve istisna düzenlemeleri 
bulunmaktadır. OSB tüzel kişilerinin 
işlem ve faaliyetlerine yönelik 
olarak; 5520 sayılı Kurumlar Vergisi 
Kanunu, 3065 sayılı Katma Değer 
Vergisi Kanunu, 1319 sayılı Emlak 
Vergisi Kanunu, 2464 sayılı Belediye 
Gelirleri Kanunu, 488 sayılı Damga 
Vergisi Kanunu ile 498 sayılı Harçlar 
Kanunlarında yer alan düzenlemeler 
özetle aşağıya alınmıştır.

Kurumlar 
vergisinden muafiyet
5520 sayılı Kanunun “Muafiyetler” 

başlıklı aşağıdaki Madde:4/(1)-
n’de belirtilen faaliyetleri yapan 
OSB’deki iktisadi işletmeler, kurumlar 
vergisinden muaf tutulmuştur. 
Belirtilen faaliyetler dışındaki 
faaliyetler için kurulan ya da oluşan 
iktisadi işletmeler ise kurumlar 
vergisi mükellefiyeti tesis ettirmek 
durumundadır.

“n) Organize sanayi bölgeleri ile 
küçük sanayi sitelerinin alt yapılarını 
hazırlamak ve buralarda faaliyette 
bulunanların; arsa, elektrik, gaz, 
buhar ve su gibi ortak ihtiyaçlarını 
karşılamak amacıyla kamu kurumları 
ve kamu kurumu niteliğindeki meslek 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

ORGANİZE SANAYİ BÖLGELERİ İLE 
İLGİLİ VERGİ DÜZENLEMELERİ
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kuruluşları ile gerçek ve tüzel 
kişilerce birlikte oluşturulan 
ve kazancının tamamını bu 
yerlerin ortak ihtiyaçlarının 
karşılanmasında kullanan 
iktisadî işletmeler.”

KDV istisnaları
3065 sayılı Katma Değer 

Vergisi Kanununun 13-j 
ve 17/4-k maddelerinde 
aşağıdaki istisna hükümleri yer 
almaktadır. Özetle OSB’lerde 
yapılan altyapı tesislerinin 
inşası için yapılan mal teslimleri 
ile verilen hizmetler yanında 
arsa ve işyeri teslimleri de 
katma değer vergisinden 
istisna tutulmuştur.

“j) Organize sanayi bölgeleri 
ile küçük sanayi sitelerinin 
su, kanalizasyon, arıtma, 
doğalgaz, elektrik, haberleşme, 
yenilenebilir ve diğer enerji 
tesisleri ile yol yapımına ve 
küçük sanayi sitelerindeki 
işyerlerinin inşasına ilişkin, 
bunlara veya bunlar tarafından 
oluşturulan iktisadi işletmelere 
yapılan mal teslimleri ile hizmet 
ifaları”

“k) Organize sanayi bölgeleri 
ile küçük sanayi sitelerinin 
kurulması amacıyla oluşturulan 
iktisadi işletmelerin arsa ve 
işyeri teslimleri”

Emlak Vergisinde 
Bina İstisnası, 1319 Sayılı 

Kanun Madde:4/m; 
Cumhurbaşkanınca vergi 
muafiyeti tanınan vakıflara 
ait binalar (Vakıf senedindeki 
cihete tahsis edilmek şartiyle) 
ile organize sanayi bölgeleri, 
serbest bölgeler, endüstri 
bölgeleri, teknoloji geliştirme 
bölgeleri ve sanayi sitelerinde 
yer alan binalar.

Damga Vergisi İstisnaları, 
488 Sayılı Kanuna ekli (2) 
sayılı Tablo IV/53; “Organize 
sanayi bölgeleri, serbest 
bölgeler, endüstri bölgeleri, 
teknoloji geliştirme bölgeleri 
ve sanayi sitelerinde bulunan 
arsaların tahsisine ilişkin olarak 
düzenlenen sözleşmeler ve 
taahhütnameler.”

492 Sayılı Harçlar 
Kanunundaki İstisnalar, 
Madde:59/n; Organize 
sanayi bölgeleri, serbest 
bölgeler, endüstri bölgeleri, 
teknoloji geliştirme bölgeleri 
ve sanayi sitelerinde yer 
alan gayrimenkullerin ifraz 
veya taksim veya birleştirme 
işlemleri, söz konusu bölgelerde 
bulunan arsaların tahsisi 
nedeniyle şerhi gerektiren 
işlemleri ile bu arsa ve üzerine 
inşa edilen binaların tahsis 
edilene devir ve tescili işlemleri 
ve cins değişikliği işlemleri

2464 Sayılı Belediye Gelirleri 
Kanununda Harç İstisnaları, 

Madde:80/f; Organize Sanayi 
Bölgeleri ile Sanayi ve Küçük 
Sanat Sitelerinde yapılan Yapı 
ve Tesisler Bina İnşaat Harcı ve 
Yapı Kullanma İzni Harcından 
müstesnadır.

Sonuç
Özetle, ilk OSB’nin kurulduğu 

1961’den itibaren geçen 63 
yılda; OSB Kanununda genel 
çerçevede, vergi kanunlarının 
ise kendi sistematiğine 
uygun olarak yer verilen 
spesifik vergisel muafiyet 
ve istisnaların kapsamı 
giderek genişletilmiştir. 
Gelinen aşamada; 94’ü 
proje, kamulaştırma ve 
inşaat aşamasında olmak 
üzere toplam 360 OSB’ye 
ulaşılmış olup OSB’ler içinde 
91 meslek lisesi ile 19 meslek 
yüksekokulunda mesleki eğitim 
verilmektedir. Önümüzdeki 
dönemde; sanayi üretiminde 
ve ekonominin büyüme 
performansında vazgeçilmez 
yerler olarak değerlendirdiğimiz 
OSB’lerin sayısının ve içindeki 
mesleki eğitim kurumlarının 
artırılması yanında 
KOBİ’lerimizin büyütülmesi 
misyonuyla, OSB’lerin ve 
OSB’lerdeki işletmelerin küresel 
ekonomiye entegrasyonunun 
artırılmasına da yoğunlaşmak 
gerekir.
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Bağımsız denetim 
6102 Sayılı Türk Ticaret 

Kanunu ile belirli sermaye 
şirketleri için bağımsız 
denetim usulleri ve kuralları 
belirlenmekte olup bağımsız 
denetim, işletmelerin mali 
performanslarının, finansal 
tablo ve raporlarının 
doğruluk, güvenilirlik ve 
uygunluk bakımından objektif 
perspektifle incelenerek 
değerlendirilmesini 
amaçlayan mekanizmadır. 
Bu mekanizmada bağımsız 
denetçi, görüşünü bildirerek 
işletmenin finansal tabloların 
finansal raporlama 
standartlarına uygunluğunu 
değerlendirilmekte ve 
mali durumun gerçeğe 
uygun şekilde yansıtılıp 
yansıtılmadığını ortaya 
koymaktadır. Defter, kayıt ve 
belgeler üzerinden detaylı 
bir denetim gerçekleştirerek 

sonuçlarının rapora bağlandığı 
bu süreç, finansal beyanların 
doğruluğu ve şeffaflığı, 
işletmelerin başarısı ve 
paydaşların güveni açısından 
kritik öneme sahiptir.

Bağımsız 
denetimin amacı
Bağımsız denetim 

alanındaki düzensizlik, farklı 
kurumlar ve bu farklı kurumlara 
ilişkin mevzuatlarda yer alan 
farklı hükümler sebebiyle 
işletmeler için uygulanan 
denetim süreçlerinin 
çeşitlenmesine neden 
olmaktadır. Farklı usul ve 
teknikler uygulanmaktayken 
de doğal olarak işletmeler 
için bir dönemde birden 
fazla denetim raporu 
düzenlenmektedir. İşletmelerin 
bu çeşitlilikle başa çıkmaya 
çalışması, denetim sürecindeki 
belirsizlik ve tutarsızlıkları 

doğurabilmektedir. 6102 Sayılı 
Türk Ticaret Kanunu’nun 
yürürlüğe girmesi ile 
birlikte işbu hususa ilişkin 
düzensizliklerin ortadan 
kaldırılması amaçlanmıştır. 
Yasal düzenlemeler, 
bağımsız denetim süreçlerini 
standardize etmek suretiyle 
işletmeler arasındaki daha 
belirli ve tutarlı denetim 
yaklaşımının benimsenmesine 
olanak tanımaktadır. Böylelikle 
aynı dönemde birbirinden 
farklı ve birden fazla denetim 
raporu düzenlenme durumu 
azalmakta ve bağımsız 
denetimde bütüncül bir 
hukuki yapı sağlanmaya 
çalışılmaktadır. 

Bağımsız 
denetimin yürürlüğü
Denetim konusu ilk olarak, 

Türkiye Cumhuriyeti tarihindeki 
tarihindeki ilk ticaret kanunu 

HUKUK

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

BAĞIMSIZ DENETİME TABİ ŞİRKETLERİN 
BELİRLENMESİ KONUSUNDA YAPILAN 
SON DEĞİŞİKLİKLER
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olan 1926 Tarihli ve 865 Sayılı 
Türk Ticaret Kanunu’nda 
düzenlenmiştir. Bu kanun, 
bağımsız denetime dair 
herhangi bir düzenleme 
içermemekle birlikte daha 
sonra yürürlüğe girmiş 
olan 6762 Sayılı Türk Ticaret 
Kanunu da bağımsız 
denetime dair düzenleme 
içermeyip yalnızca iç 
denetime ilişkin düzenlemeler 
barındırmaktadır. 

Küreselleşme sürecini 
başlatan ve Türk ekonomik 
sisteminde önemli değişikler 
yaratan 6102 Sayılı Türk Ticaret 
Kanunu, diğer kanunların 
aksine kurumsal yönetim, 
şeffaflık ve bağımsız denetim 
ilkelerine odaklanarak 
bağımsız denetimin etkinliğini 
ve kalitesini artırmaya yönelik 
düzenlemeleri hayatımıza 
sokmuştur.

6434 sayılı 
Cumhurbaşkanı kararı 
ile yapılan son 
değişiklikler
30 Kasım 2022 tarihli 

Resmi Gazete’de Bağımsız 
Denetime Dair 6434 sayılı 
Cumhurbaşkanı Kararı 
yayımlanmıştır. Yayımlanan 
karar ile bağımsız denetime 
tabi olmaya ilişkin eşik 
değerlerinde, şirketlerin 
türlerine göre değişiklilere 
gidilip farklılaştırılmıştır. Şöyle ki, 
bağımsız denetime tabi olma 
durumu, kararda belirtilen 
değerlerden en az ikisinin art 
arda iki hesap döneminde 
aşılması halinde oluşacak olup 
Karar’ın ekli (I) sayılı listesinde 
yer alan şirketler için bu durum 
geçerli değildir; Karar’ın ekli (I) 
kısmındaki şirketler, herhangi 
bir ölçüte bağlı olmaksızın 
bağımsız denetime tabi 
olacaklardır. Kararda belirtilen 
değerler aşağıdaki şekildedir:

• Halka açık şirketler için aktif 
toplamı 30 milyon Türk Lirası, 
yıllık net satış hasılatı 40 milyon 
Türk Lirası ve çalışan sayısı 50 
kişi;

• Karar’ın ekli (II) sayılı 
listesinde yer alan şirketler için 
aktif toplamı 60 milyon Türk 
Lirası, yıllık net satış hasılatı 80 
milyon Türk Lirası ve çalışan 
sayısı 100 kişi;

• Diğer şirketler için aktif 
toplamı 75 milyon Türk Lirası, 
yıllık net satış hasılatı 150 
milyon Türk Lirası ve çalışan 
sayısı 150 kişidir.

Hal böyle olmakla birlikte 
aşağıda sayılı şirketler ise karar 
kapsamı dışında bırakılmıştır:

• Ekli (I) sayılı liste 
kapsamında yer alanlar hariç 
olmak üzere Özelleştirme 
Uygulamaları Hakkındaki 
Kanun’a tabi şirketler,

• Ekli (I) sayılı listede 
belirtilenler ile ekli (II) sayılı 
listenin 5(b) sırasında belirtilen 
şirketler hariç olmak üzere 
sermayesinin en az %50’si 
devlete, il özel idarelerine, 
kanuna kurulmuş vakıflara 
ve diğer kamu kurum ve 
kuruluşlarına ait şirketler, 

• Bankacılık Düzenleme 
ve Denetleme Kurulu 
Tarafından 21.11.2012 tarihli ve 
6361 sayılı Finansal Kiralama, 
Faktöring, Finansman 
ve Tasarruf Finansman 
Şirketleri Kanunu’nun geçici 
7. maddesinin 4. fıkrası 
kapsamında tasfiyelerine 
karar verilen ve tasfiye süreci 
Tasarruf Mevduatı Sigorta Fonu 
(TMSF) tarafından atanan 
tasfiye komisyonlarınca 
yürütülen tasarruf finansman 
şirketleri.

Sonuç
Belirli ve tutarlı bir denetim 

yaklaşımını benimsemeyi 
sağlayarak işletmeler 
arasındaki tutarsızlıkları azaltıp 
mali beyanların gerçekliğini 
artıracak olan bu değişiklikler, 
ekonomik açıdan da olumlu 
sonuçlar doğuracak olup 
şeffaflığı da fazlalaştırarak 
işletmelerin başarısını 
destekleyecektir. Yapılan 
değişiklikler ile Türk mali 
sistemine daha fazla bütünlük 
kazandırılarak ekonomik 
istikrarın güçlenmesine katkı 
sağlanacağı kanaatindeyim.



28 OCAK 2024

MECLİS

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Aralık ayı Meclis 

toplantısında yaptığı açılış ve 
Başkanlık sunuşların başında, 
Meclis Üyelerini Cumhuriyeti-
mizin kurucusu Ulu Önder Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk, silah 
arkadaşları ve vatan uğruna 
ölen tüm şehitlerimizi anmak 
için saygı duruşu ve devamın-
da İstiklal Marşı’nı okumaya 
davet etti. Gökçüoğlu, Meclis 
Başkanlık Divanı’nın önergesi 
olarak saygı duruşu ve İstiklal 
Marşı’nın her Meclis toplantısı 

öncesinde okunmasını oyla-
maya sundu. EBSO Meclis Üye-
lerinin ayağa kalkarak verdik-
leri oylar sonucunda önerge, 
oybirliği ile kabul edildi.

Sunuşlarında Türkiye gün-
deminin her zamankinden 
yoğun olduğuna değinen Gök-
çüoğlu, “Son iki günde 12, son 
bir yılda 82 vatan evladımızı 
şehit verdik, canımız yanıyor. 
Şehitlerimize Allah’tan rah-
met, kederli ailelerine sabırlar 
diliyorum. Ülkemizin başı sağ 
olsun diyor terörü lanetliyorum. 
91 yaşında vefat eden Suudi 

Arabistan Kralı için milli yas 
ilan edilirken, Filistin ve Gazze 
olaylarındaki katliamlar için 
mitingler yapılırken, bayrak-
lar yarıya indirilirken, ülkemizi 
koruma görevi yaparken şehit 
olan fidan gibi vatan evlatları-
mız için bugüne kadar hiç milli 
yas ilan edilmemesi ve çeşitli 
duyarsızlıkları kabul etmemi-
zin mümkün olmadığını ifade 
etmek istiyorum. Ülkemizin 
devlet kanalı TRT’nin şehit 
haberleri geldiği sırada müzik 
yayınına devam etmesi de 
saygısızlıktır ve düşündürücü-

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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dür. Diğer yandan, İZSİAD’a ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Meclis 
Üyemiz Hasan Küçükkurt ile 
Yönetim Kurulu Üyelerine, şehit 
haberlerini aldığımız gün için 
planladıkları yılbaşı eğlence 
programını iptal ederek gös-
terdikleri hassasiyet nedeniyle 
teşekkür ediyorum. Yetkililer-
den yıllardır hep ‘kanları yerde 
kalmayacak’ ifadelerini duyu-
yoruz. Çözüm, kanların akması 
değil önlenmesidir. Şehitlerimiz 
hep Anadolu’nun kerpiç, sıvasız 
evlerinden çıkıyor. Şehitleri-
mizin çok kısa sürede unutul-
ması, ailelerine icra gelmesi 
gibi zaman zaman yaşadıkları 
olumsuzluklar, acılarını daha 
da derinleştiriyor. Bu yaşanan 
duyarsızlığa hep birlikte yeter 
demeli ve silkinmeliyiz. Cumhu-
riyet, ellerimizden kayıp gidiyor. 
23 Aralık 1930 tarihinde Mene-
men’de yobazlarca katledilen 
devrim şehitlerimiz Öğretmen 
Asteğmen Kubilay ve bekçiler 
Hasan ve Şevki’yi de rahmet, 
minnet ve şükranla anıyorum. 
Mekanları cennet, ruhları şad 
olsun” dedi.

Sen dönemde gündeme 
gelen Rezerv Yapı Alanı Ya-
sası’na değinen Gökçüoğlu, 
“6306 Sayılı Kanunun tanımlar 
maddesinde yer alan ifadede 
rezerv yapı alanları, bu kanun 
uyarınca gerçekleştirilecek 
uygulamalarda kullanılmak 
üzere TOKİ’nin veya idarenin 
talebine bağlı olarak veya 
resen bakanlıkça belirlenen 
alanlar şekilde tanımlanmıştır. 
Söz konusu kanunla yerleşim 
yerinde bulunan parsellerin de 
rezerv yapı alanı olarak belirle-
nebileceği ve afet riski altında 
bulunmayan alanların da re-
zerv yapıya konu edilebileceği 
hususları ciddi endişe yarat-
maktadır. İstanbul’da iki rezerv 
alanın tapularına bu yasayla 
şerh konmuştur. Neden böyle 

bir karara imza atıldı, neden 
insanlar endişeye sevk edildi 
bilmiyoruz; ancak suiistimal 
edilmemesi en büyük temen-
nimiz. Unutmayalım arkadaş-
lar, adalet mülkün temelidir 
diye bir ifademiz var. Adalete 
ve devlete güvenerek tapular 
alınıyor, ama bu şekilde uy-
gulamalarla bir de bakarız, bir 
gün haberimiz olmadan alanı-
mıza rezerv işareti konar. Diğer 
yandan, kanuni görevi sosyal 
konut yapmak olan TOKİ, ne 
yazık ki orta gelirin üstündeki 
halka ev yapar duruma geldi. 
Bugün insanlar fahiş fiyattaki 
ev kiralarından ve fiyatların-
dan yakınıyor. TOKİ’nin acilen 
geçmiş dönemde Emlak Kredi 
Bankası’nın düşük faizle kre-
di vererek toplu konut yap-
ma dönemine geri dönmesi 
gerekiyor, yoksa hiçbir çalışan 
ev sahibi olmayacak, sosyal 
sorunlar artarak devam ede-
cek. Eski dönemlerde Emlak 
Kredi Bankası öğretmenlere, 
memurlara uzun vadeli ev 
kredisi verir, her öğretmen, her 
memur hangi düzeyde geliri 
olursa olsun ev sahibi olabilirdi. 
TOKİ’nin ana görevi de budur. 
Ancak bu kurumun ana gö-
revi çerçevesinde ev yapma 
oranı yüzde 9’a düşmüştür. Bu 
oranın yüzde 9 değil, yüzde 
90 olması lazımdır. Bu hususa 
dikkatlerinizi çekmek istiyorum” 
diye konuştu.

Her yılın sonunda olduğu 
gibi asgari ücretin belirlenmesi 
sürecinin yaşandığını dile geti-
ren Gökçüoğlu, “Asgari ücretin 
ana amacı, adaletli bir ücret 
düzeyi sağlamaktır. Yıllardır 
ilgili kesimlerin dile getirdiği bu 
durum, enflasyonun bu denli 
yüksek olduğu bir dönem-
de çok daha haklı duruma 
gelmiştir. Asgari ücret sevi-
yesine kadar kazançlar, Gelir 
ve Damga Vergisinden müs-

tesna tutulmaktadır; ancak 
bu düzenlemenin eksik kalan 
kısmı, vergi dilimlerinin uzun 
yıllardır yükseltilememesidir. 
Bu talebimiz yerine getirilerek 
ele geçen ücretlerin artırılması 
sağlanmalıdır. Hepimiz işvere-
niz; ancak işçiyle işvereni karşı 
karşıya getiren bu durumda 
işçilere, ücretli çalışanlara hak 
vermemek elde değildir. Vergi 
dilimleri, asgari ücret açıklan-
dığı zaman altı ay idare bilecek 
bir noktaya getirilmelidir. Yıllık 
kazanç 70 bin liraya ulaştığı 
zaman vergi dilimine girmekte, 
dolayısıyla birkaç ay içinde işçi 
geçinememeye başlamakta-
dır. Vergi dilimleri enflasyona 
bağlı olarak artırılsa, bu konular 
ortadan kalkacaktır” ifadesini 
kullandı.

Tuzla Piyade Okulu’nda 
yaşanan olaya dikkat çe-
ken Gökçüoğlu, “Tuzla Piyade 
Okulu’nda bir grup teğmenin 10 
Kasım’da Atatürk fotoğrafı tak-
mayı reddettiği ve kavga çıktığı 
iddiaları, dezenformasyonunun 
bariz bir örneğidir. Konuyla ilgili 
adli ve idari sürecin başlatıldığı 
açıklaması yapıldı. Askeri bir 
okulda Başkomutanını anmak-
tan imtina eden bir grup öğ-
renci için sadece basit bir olay 
algısı yaratılmaması ve idari 
süreçle geçiştirilmemesi ge-
rekmektedir. Hala bu zihniyetin 
bu genç beyinlerde yer tutuyor 
olması ve bunların da en kritik 
yerlerde yeşertilme gayretleri, 
hassasiyetle üzerinde durul-
ması ve sonucuna ulaştırılması 
gereken konulardır” dedi.

Her geçen gün ekonomiden 
dini inanç konularına kadar 
geniş bir alanda en yetki-
li kişiler tarafından hadlerini 
aşan açıklamalar yapılmakta 
olduğunu belirten Gökçüoğ-
lu, “Bunun son örneği, eminim 
sizleri de endişeye sevk etmiş-
tir. Çocuklarımızın eğitiminden 
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sorumlu olan, genç dimağları 
yetiştiren, sistemi yöneten, ül-
kenin yarınlarının temelini atan 
bir kurumun Bakanı, ‘Milli Eğitim 
Bakanlığı’nın 2023 yılı itibarıyla 
geçerli 2709 tane protokolü 
var, bunların içerisinde sizin 
tarikat, cemaat dediğiniz, bizim 
ise STK dediğimiz yapılarla 
toplasanız 10 tane protokolü-
müz vardır. Onlarla protokol 
yapmaya da devam edeceğiz, 
çünkü onlar çocukların dağa 
çıkmasını engelliyor’ diyor. Nasıl 
dağa çıkmasını engelliyor, bir 
düşünmek lazımdır. Sivil top-
lum kuruluşu, belirli bir amacı 
gerçekleştirmek, desteklemek 
veya daha ileri bir seviyeye ta-
şımak amaçlı kuruluştur. Sosyal 
refahı iyileştirmeyi hedefleyen, 
kâr amacı gütmeyen kuruluş-
lardır. STK’lar, hükümetlerden, 
kamu makamlarından ve si-
yasi partilerden bağımsız olup, 
ticari bir çıkar gözetmez ve kâr 
amacı gütmez. Mustafa Kemal 
Atatürk 1925 yılında Kastamo-
nu konuşmasında, ‘Efendiler 
ve ey millet, iyi biliniz ki, Türkiye 
Cumhuriyeti, şeyhler, dervişler, 
müritler, meczuplar memleketi 
olamaz. En doğru, en gerçek 
yol, medeniye yoludur. Mede-
niyetin gerektirdi-
ğini yapmak, insan 
olmak için yeterlidir’ 
diyor. Tarikatların 
ne olduğunu, han-
gi sonuçlara vesile 
olduğunu biliyoruz. 
O nedenle de Sayın 
Bakanın bu açıkla-
masını bir gaf olarak 
görmek istiyor ve 
bulunduğu makamın 
gereğini yapma-
sını, çocuklarımızın 
nitelikli eğitimler 
alması yönünde 
gayretlerini artırma-
sını bekliyoruz. Zira 
son açıklanan PISA 

sonuçları, okuduğunu anlama, 
matematik ve fen alanlarında 
çocuklarımızın yol kat edeme-
diğini göstermektedir. Türkiye, 
81 ülke arasında matematik-
te 39’uncu, fen bilimlerinde 
34’üncü ve okumda 36’ncı 
sırada yer aldı. Kısmi bir yük-
seliş var gibi gözükse de tüm 
branşlarda OECD ortalaması-
nın altında olmayı bir iyileşme 
olarak göremeyiz. İşte Bakan-
lıktan beklentimiz, çocukları-
mızın böyle uluslararası sıra-
lamada ortalamanın altında 
değil, üst sıralarda yer almasını 
sağlamasıdır” diye konuştu.

Ekonomik zorlukların aşıla-
bileceğini, sosyal çürümenin 
ise düzeltilmesi zor bir yoz-
laşma olduğunu vurgulayan 
Gökçüoğlu, “Ülkeler ekonomik 
olarak her zaman kendisini 
toparlayabilir. Hiçbir ulus ken-
disini iktisadi olarak yok etmez. 
İktisadi olarak çürüme düzel-
tilebilir, ama esas problem ve 
düzelmesi çok zor olan, sosyal 
çürümedir. Etik denen olgu yok 
edilmiştir, liyakat ayaklar altın-
dadır. Göçmen, mülteci, mafya 
ve kara para aklama gibi olgu-
lar, bizim kültürümüzde hiçbir 
zaman bu kadar fazla oluşma-

mıştır. Bu kavramlar günümüz-
de artık bizim başyapıtlarımız 
haline gelmiştir. Eğer gelecek 
nesillere iyi bir yaşam ve mutlu 
bir ülke bırakmak istiyorsak, bu 
kavramları değiştirmenin bizle-
rin temel görevi olması gerek-
mektedir” ifadesini kullandı.

2023 yılında Türkiye’nin A 
Milli Kadın Voleybol Takımının 
gurur verici başarılara imza 
attığını hatırlatan Gökçüoğlu, 
“2023 yılını kapatırken yüzümü-
zü güldüren, ülkemizi gurur-
landıran yine Filenin Sultanları 
oldu. Voleybol Kadınlar Dünya 
Kulüpler Şampiyonası finalinde 
Çin’de ilk kez iki Türk takımı bir-
den finale kaldı ve Vakıfbank’ı 
3-2 mağlup eden Eczacıbaşı 
üçüncü kez kupayı müzesine 
götürdü. Şampiyon kızlarımızı 
ve finalde sonuna dek müca-
dele eden Vakıfbank’ı gönül-
den tebrik ediyorum. Görül-
düğü gibi, kızlarımıza imkan 
tanındığında dünyaya nasıl 
meydan okuyabildikleri orta-
da. Konuşmamı tamamlarken, 
yeni yılın ülkemize hayırlar 
getirmesini, sevdiklerinizle 
sağlıklı, mutlu, başarılı bir yeni 
yıl geçirmenizi diliyorum” diye 
konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, EBSO 

Meclisi’nin Aralık ayı toplan-
tısında yaptığı konuşmasının 
başında, önceki ay İzmir’de 
yaşanan yoğun fırtına ve 
denizin taşması olayı nede-
niyle Alsancak Birinci Kordon 
ve Karşıyaka’da faaliyetini 
sürdüren esnafların ciddi zarar 
gördüğünü hatırlatarak, Türki-
ye Odalar ve Borsalar Birliği’n-
den aktarılan 10 milyon TL’nin 

zarar görenlere dağıtılacağını 
söyledi.

Hain terör saldırıları so-
nucunda 12 askerimizin şehit 
olmasından duyduğu derin 
üzüntüyü dile getiren Yorgan-
cılar, “Kendilerini rahmetle, 
şükranla, minnetle ve saygıyla 
anıyorum. Ama sadece an-
mak işi çözmüyor. Şehit olan-
ların büyük bir kısmı sözleşmeli 
er olarak görev yapıyorlar. Eğer 
biz burada rahatça Meclis 
toplantımızı yapabiliyorsak, 

rahatça dışarıda dolaşa-
biliyorsak, işimizin başında 
olabiliyorsak, çocuklarımız 
okula gidebiliyorsa, onların 
yapmış olduğu bu fedakarlık 
sayesindedir. Bütün bunların 
sonucunda sadece saldırıları 
kınamak, şehitlerimizi anmak 
tabi ki yetmiyor. İçimizi yakan 
bu olayın ardından milli yas 
ilan edilmeliydi. Tabi ki bunu 
farklı değerlendirme imkanı 
var, ama ben işin aslına ba-
kıyorum. TBMM’de bir partinin 

Yorgancılar: “Sanayicimizin konularını 
çözmek için çalışmaya devam ediyoruz”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 2023’ün son Meclis toplantısında 
yaptığı konuşmasında, “Yönetim Kurulumuzun ve Meclisimizin önceki dönemlerde 
olduğu gibi geçtiğimiz yıl da gündeme getirdiği konular, ülkemizin kalkınması 
adına kritik önem taşıyor. EBSO olarak sanayicimizin konularını en hızlı biçimde 
ilgili kurumlara aktararak takip etmeye, çözüme ulaştırmaya 2024 yılında da 

devam edeceğiz” dedi.
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yetkilisi, şehitlerimiz için ‘Ha-
yatını kaybedenlere Allah’tan 
rahmet diliyorum” diyor; yani 
‘şehit’ kelimesini dahi söy-
lemiyor. Aynı partinin Grup 
Başkan Vekili, ‘Ortak bildiri, 
taziye yarıştırmaktan öteye 
geçmez’ diyor. Bir diğeri, ‘Kürt 
sorunu devam ettikçe Tekir-
dağlı da, Trabzonlu da rahat 
olmayacak’ diyor. Bunlar hep 
ayrı ayrı düşünülmesi gereken 
cümleler. Ne istiyor bu insan-
lar? Vatan toprağından parça 
mı istiyorlar? Bizi bölmek mi 
istiyorlar? Bakın; bize bu vatanı 
o mavi gözlü, sarı saçlı Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk ema-
net etti. Bu vatanın bölünecek 
bir parçası yok, bunu herkes 
böyle bilmek durumunda. 
Güzel bir Türk atasözü vardır, 
çakal rüya gördü diye kurdun 
soyu tükenmez. Biz bu sorunun 
insanları öldürerek değil, bu tür 
konuşmalarla değil, müzake-
reyle kendiliğinden hallolması 
gerektiğinin doğru olduğunu 
düşünen insanlarız” dedi.

TOBB’un Meclis Üyelerine 
yönelik bilgilendirme 
toplantılarına başladığını 
belirten Yorgancılar, “Şu ana 
kadar tüm Türkiye’de 600’ün 
üzerinde katılımcısı olan 
dört toplantı gerçekleştirildi. 
Geçmiş dönemde Mecliste 
bulunan arkadaşlarımdan 
büyük bir kısmı katıldılar ve 
sonrasında Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği’nin işlevini, ne 
yaptığını daha iyi anladıklarını 
gördüm. Biz burada bazı 
şeyleri yeteri derecede izah 
edebiliyoruz, ama TOBB’un ne 
yaptığını anlatan iki günlük bu 
seminerler çok daha faydalı 
oluyor. Arkadaşlarımı, ulaşım 
dahil tüm masrafları TOBB 
tarafından karşılanan ve hafta 
sonları gerçekleştirilen bu 
seminerlere davet ediyorum” 
diye konuştu.

TOBB Sanayi 
Odaları Konseyi
Sanayi ve Teknoloji Bakanı 

Mehmet Fatih Kacır’ın katı-
lımıyla düzenlenen Sanayi 
Konsey Toplantısı hakkında 
bilgi veren Yorgancılar, “Tür-
kiye’de bulunan tüm Sanayi 
Odalarının Başkanları ve Kon-
sey Üyelerinin bulunduğu bu 
toplantıda Odamızdan da beş 
Üye arkadaşımız var. Beraber-
ce dört saate yakın bir süre 
sanayinin ücretlerle, çalışma 
usul ve esaslarıyla, ithalat ve 
ihracatla ilgili tüm konularını 
dile getirdik. Eğitim konusunu 
da özellikle gündeme getirdik. 
Sayın Bakanımız gerekli not-
ları aldı ve yanında da Bakan 
Yardımcıları ve Daire Müdürleri 
vardı. Bunlarla ilgili çalışmala-
rın sonuçlarını bizlere aktara-
caklar. Özellikle faizlerin yüksel-
mesinin bizlere olan olumsuz 
etkisini dile getirdik. Merkez 
Bankası faizinin 42,5 olduğu 
bir ortamda bankaların ver-
diği rakamlar 55-60’lara çıktı. 
Mevduat faizleri 46,5-47 civa-
rında. Bu rakamlarla yatırımın 
yapılmasının son derece zor 
olduğunu ifade ettik. Bununla 
birlikte enflasyonu düşürme 
politikası çerçevesinde parayı 
sıkmak, geri çekmek amacıyla 
alınmış olan bir karar olduğun-
dan dolayı 2024 yılı bu şekilde 
geçecek. Tabii 2024 yılında 
başka bir konumuz daha var; 
Avrupa Birliği’ndeki PMI en-
dekslerine baktığınızda, ora-
daki talebin de aşağıya doğru 
gittiğini görüyorsunuz. Özellikle 
bazı sektörlerde bu çok daha 
belirgin. Dış kaynakla çalışan 
şirketlerin enflasyon düzeltme 
uygulamasıyla ilgili de değer-
lendirmeler yaptık. Tabii enf-
lasyon düzeltmesine iki açıdan 
bakmak lazım, bir borçlu şir-
ketler, bir de borçsuz şirketler. 
Bu düzenleme bazılarına ya-

rıyor, bazılarına ise yaramıyor. 
Ama unutulmaması gereken 
bir konu var ki, biz enflasyon 
düzeltilmesi yasasının çık-
masını geçen sene sonunda 
sürekli olarak bastırarak istedik. 
Enflasyon düzeltilmesi en son 
2003 tarihinde yapılmıştı. O 
günkü defter kayıtlarını bugün-
le eskale ettiğimizdeki değerler 
çok farklı bir konuma gelecek. 
Bunun mutlaka olması ge-
rektiğini söyledik, ama tabii ki 
bundan dolayı ortaya çıkacak 
olan belirli vergi ödemeleri söz 
konusu olacak. Önümüzdeki yıl 
için enflasyon beklentisi yüzde 
35 civarlarında. Bizim önerimiz 
şuydu; enflasyon düzeltmesi 
yapılsın, 2024 yılında üçer aylık 
dönemlerde uygulanmasın, 
yılsonundaki oluşacak enflas-
yona göre devam edelim mi 
etmeyelim mi şeklinde yeni-
den gözden geçirilsin. Bunu 
önerdik ve sonucu bekliyoruz” 
ifadesini kullandı.

AFAD 
Yerlileştirme Desteği
Afet ve Acil Durum Yönetimi 

(AFAD) Başkanı Okay Memiş 
Bey ile Ankara’da yaptığı gö-
rüşmeye ilişkin Meclis Üyele-
rine bilgi veren Yorgancılar, 
“AFAD’ın arama-kurtarma 
ekipman alımlarının ağırlığı-
nı ithalat oluşturuyor. Ancak 
yerelde temine, yerlileştirmeye 
alım garantili destek veriyorlar. 
18 GTİP numarası olan ve 6,5 
milyar lirayı bulan arama-kur-
tarma ekipmanı ithalatının 
yerlileştirilmesiyle ilgili çalışma 
yapılıyor. Atatürk Organize 
Sanayi Bölgesi Yönetim Kurulu 
Başkanımız Cenk Karace ile, 
AFAD’ın kullandığı tüm mal-
zemelerinin sergilendiği tırın 
İAOSB’de konuşlandırılabilmesi 
için konuşacağım. Böylelikle 
sanayicimiz de bu ürünleri ve 
miktar bilgisini görebilecek. 
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Bütün sanayicilerimizin bu tırı 
gezmesini rica ediyorum. Kesi-
ci aletten tekstil ürünlerine ka-
dar bu 18 GTİP numaralarından 
üretebilecek sanayicilerimiz 
teklif verebilmeliler. Dolayısıyla 
buradan da bir ilave iş imkânı, 
yerlileştirme imkânı, millileş-
tirme imkanı ortaya çıkacak” 
dedi.

Asgari ücret, kıdem 
tazminatı, vergi 
dilimleri
Asgari ücreti tespit edecek 

komisyonun toplantılarına 
başladığını ifade eden Yor-
gancılar, “2022-2023 yıllarında 
Ocak ve Temmuz aylarında iki 
defa asgari ücrete zam yapıl-
dı. Yılın başında yapılan zam 
oranı yüzde 54,66’ydı. Bu artış-
la brüt 10 bin 8 lira ve işverene 
maliyeti de 11 bin 759 lira oldu. 
Haziran ayında bir zam daha 
yapıldı ve yüzde 34 artışla brüt 
13 bin 414 ve işverene maliye-
ti de 15 bin 702 lira oldu. Yani 
ortalama toplam zam oranı 
yüzde 107’ye geldi. Ayrıca as-
gari ücrete devletimizin des-
teği de Ocak-Haziran dönemi 
için 400 lira, Temmuz-Aralık ayı 
arasında 500 lira oldu. Bunun 
Hükümetimize yıllık maliyeti 
28-29 milyar lira civarında-
dır. 2016 yılındaki destek, oran 
olarak yüzde 6’ydı, ama miktar 
artmadığı için oran yüzde 2,5-
3’e geriledi. Yeni asgari ücret 
açıklandığında 500 liralık des-
tek 600 mü olacak veya aynı 
mı kalacak? Yoksa 700’e mi 
çıkacak? Eğer oran olarak eski 
yüzde 6’lık seviye tutturulmak 
istenirse, destek rakamının 800 
lira olması lazım. Ama yapılan 
her artış, devlet bütçesine ilave 
yük getiriyor. Bu açıdan açık-
lanacak asgari ücretle birlikte 
devletin yapacağı destek mik-
tarının ne olduğuna da dikkat 
etmemiz gerekiyor. Bunun 

yanında Sayın Cumhurbaşka-
nımız, iki yılın enflasyonundaki 
yükseklik ile birlikte yılda iki 
kez asgari ücreti arttırdıklarını 
söyledi ve asgari ücret artışının 
yılda bir kez olduğunu ifade 
etti. İlgili Bakanlarımız da bunu 
dile getirdiler. Yani açıklanacak 
zam, tüm yılı kapsayacak ve 
bizim de bunu dikkate alarak 
değerlendirmelerimizi yapma-
mız gerekiyor” diye konuştu.

Kıdem tazminatının da sa-
nayicileri ilgilendiren bir konu 
olduğuna değinen Yorgancılar, 
“Mevcutta 23 bin 489 lira olan 
kıdem tazminat tabanı, 2024 
yılında memur maaş oranında 
artarak 35 bin 224 lira olacak. 
Yani yanınızda çalışan 10 yıllık 
bir arkadaşın kıdem tazminatı, 
diğer sosyal girdileri olmak-
sızın minimum 350 bin lira 
olacak. Mevcut SGK primine 
esas kazanç tabanı da 100 
bin 608 lira olarak brüt asgari 
ücretin 7,5 katı olacak. Ayrıca 
vergi dilimleri de eskalasyonla 
yükselecek. Şimdi burada gü-
zel bir durum var; çalışanların 
eline daha fazla para geçsin, 
çalışanlar bu vergiden muaf 
olsun, en azından asgari ücret 
muaf olsun diye hep söyledik. 
Asgari ücret kadar kısmı ver-
giden muaf, evet. Ama şimdi 
diğer dilimler eskalasyona tabi 
tutularak arttırılıyor. Dolayısıyla 
eskiden Mart ayında vergi dili-
minden dolayı ücreti düşen bir 
çalışanımızda bu kesinti, gelir 
miktarına göre belki Nisan’da 
veya Mayıs’ta başlayacak.  Bu 
da çalışanlar açısından iyi bir 
gelişmedir” ifadesini kullandı.

“EBSO, tespitlerini 
doğru yapıyor”
Ekonomist Daron Ace-

moğlu’nun sosyal medya 
hesaplarından yaptığı beya-
natı Meclis Üyelerine aktaran 
Yorgancılar, “Kendisi ‘Türkiye’de 

sanayi verimliliği düşük. Ürete-
miyor, çünkü kurumlar bozuk, 
teknoloji doğru kullanamıyor, 
teknolojiye yeterince yatırım 
yapmıyor. Yatırımlar inşaata 
yoğunlaşıyor. Eğitim sistemi 
bozuk, daha kötüsü kalifiye 
eleman yok’ demiş. Biz ise Ege 
Bölgesi Sanayi Odası olarak 
her 100 Meclis toplantımı-
zın 60’ında eğitim konusunu 
gündeme almışız. Toplam 80 
toplantıda bunu konuşmuşuz. 
Kurumların bağımsızlığını ve 
liyakati en az 10 Meclis toplan-
tısında dile getirmişiz. Yatırım-
ların inşaat sektörüne yoğun-
laşmasına 26 toplantımızda 
değinmişiz. Üyelerimiz değin-
miş, Yönetim Kurulumuz de-
ğinmiş. Yani biz siz yok, bunları 
EBSO söylemiş. Demek ki EBSO, 
tespitlerini doğru yapıyor, ben 
buradan onu çıkardım. Eğitim, 
verimlilik, üretim ve bunların 
kalitesinin arttırılması konula-
rını her ortamda dile getirdik 
ve dile getireceğiz. Yönetim 
Kurulumuzun ve Meclisimizin 
önceki dönemlerde olduğu 
gibi geçtiğimiz yıl da günde-
me getirdiği konular, ülkemizin 
kalkınması adına kritik önem 
taşıyor. Üreten sanayicimi-
zin konularını en hızlı biçimde 
ilgili kurumlara aktararak takip 
etmeye, çözüme ulaştırmaya 
2024 yılında da devam edece-
ğiz ” dedi.

Eğitimin önemini her fırsatta 
dile getirdiklerini ifade eden 
Yorgancılar, “Avrupa ile yarış-
mak istiyorsak bizim ilkokulda 
çocuklara kodlama öğretme-
miz lazım, bunu da Mecliste 
söyledik. Bugün Sayın Valimiz 
ile yaptığımız toplantı sırasın-
da, İzmir’e 8 bin tane bilgisayar 
almak için 1,5 saatte 80 milyon 
lira para topladık. Allah yardım 
edenlerin hepsinden razı olsun. 
İzmir’de bilgisayarsız öğrenci 
olmayacak. İsteyince oluyor, 
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ama insanlar verdikleri para-
nın nereye gideceğini bilmek 
istiyor” diye konuştu.

Doğal afetler 
toplumsal şiddet
2023 yılının değerlendirme-

sini yapan Yorgancılar, “İstan-
bul Sözleşmesinden çekilme 
kararı hukuken kesinleşti. 6 
Şubat depreminde yaklaşık 
50 bin kişi öldü, 107 bin kişi 
yaralandı ve 300 binden fazla 
hasarlı ev var. İzmir’de de sel 
oldu, can kaybı olmadı ama 
maddi hasar var. Yıl boyunca 
234 bin göçmen yakalandı. 
Zehir tacirlerine ve kaçakçılara 
yönelik 224 bin operasyona ve 
ayrıca altı ülkede beş ulusla-
rarası operasyona imza atıldı. 
Eylül’e kadar 2 bin 607 silahlı 
şiddet olayında 1.616 kişi de ya-
şamını kaybederken 2.675 kişi 
yaralandı. Doğal felaketleri bir 
kenara bırakın ve diğer kısmı-
na bakın, nasıl bir ülke? Bize ne 
oluyor? Kahramanmaraş’taki 
bir çift, öğretmene saldırmış. 
Şanlıurfa’da servis şoförle-
ri okul müdürüne saldırmış. 
Eskişehir’de dört öğretmene 
bıçaklı saldırı olmuş. Yozgat’ın 
Akdağmadeni ilçesinde veli 
saldırmış. İstanbul’da okulu 
basan bir veli üç öğretmene 
saldırmış. Annesini öldürmüş, 
babasını öldürmüş, babasını 
sobada yakmış. 2023 yılının ilk 
10 ayında 350 tane kadın öldü-
rülmüş ülkemizde. Hani cin-
siyet eşitliği vardı bu ülkede? 
Hani kadına şid-
det yoktu, hani 
kadına saygı 
vardı? Bu Meclis 
konuşmasında 
yılın sonu olması 
nedeniyle eko-
nomiyle ilgili hiç-
bir şey söyleme-
yeceğim, ama 
bunlar ekonomi-

den çok daha önemli konular 
ve tespitler olduğu için söylü-
yorum. Bizleri temsil etmek için 
seçerek Türkiye Büyük Millet 
Meclisi’ne yolladığımız vekiller 
arasında dönemin ilk kavga-
sı çıktı. Beyaz Kod sistemine 
günde ortalama 50 başvuru 
yapılıyor. Beyaz Kod, kendisine 
şiddet veya uygunsuz davra-
nış uygulandığı zaman dok-
torların başvurduğu bir sistem. 
Bu sisteme günde 50 başvuru 
geliyor. Ya futbol? İzmirli ha-
kemimiz Halil Umut Meler’e 
yumruk atıldı. Yumruğu atan 
Faruk Bey de inanın yumruğu 
atacak en son insanlardan 
biri. Bursaspor-Diyarbekirspor 
maçında çok ciddi şiddet 
olayları yaşandı. Meclis Üye-
lerimiz Cenk Karace ve Ahmet 
Taşpınar iyi bilirler, ben de yö-
neticilik yaptım; o dönemlerde 
biz böyle bir şey görmedik hiç. 
Ben buradan İçişleri Bakanı-
mız Ali Yerlikaya’ya ve Emniyet 
Genel Müdürümüz, eski İzmir 
Valimiz Sayın Erol Ayyıldız’a çok 
teşekkür ediyorum. Kararlılık-
la bunların üzerine gidiyorlar” 
ifadesini kullandı.

Başkan Yorgancılar, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Vakfı’na 
yapılacak şartlı burs yardım-
larının kurumlar vergisinden 
düşülebildiğini belirterek tüm 
sanayicileri bağış yapmaya 
davet etti.

Yorgancılar, “2023 yılını 
şöyle bir gezdik dolaştık, neler 
oldu, neler yaşandı bir baktık. 

Eğitimin el üstünde tutulduğu, 
vatanımızın bölünmezliğinin 
daha da kökleştiği, bayrağı-
mıza sahip çıkmaya devam 
ettiğimiz, şehit haberleri alma-
dığımız bir yıl olması temen-
nisiyle hepinize ailelerinizle 
birlikte sağlıklı, mutlu, huzurlu 
bir 2024 yılı diliyorum. Yönetim 
Kurulumuz adına hepinizi sevgi 
ve saygıyla selamlıyorum” diye 
konuştu.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi sanayici-

lerin gündeme getirdiği konu-
ları da değerlendiren Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yor-
gancılar, Ahmet Özken’in dile 
getirdiği konuya ilişkin olarak, 
“Bir Hocamız bana okuryazar-
lığın okuyup yazabilmek değil, 
okuduğundan ne anladığını 
yazabilmek olduğunu söyle-
mişti. Bizim en büyük eksiğimiz 
işte budur” dedi.

Nedim Anbar’ın söyledikleri 
ile aynı duyguyu taşıdığını be-
lirten Yorgancılar, “Ben de çok 
şehit cenazesine katıldım. Allah 
kimseyi evladıyla, evladının 
acısıyla sınamasın. Biz rahmetli 
Özgecan kızımızın ailesini gör-
müş, çektikleri acının büyük-
lüğüne şahit olmuştuk. Bir söz 
vardır, çok şey biliyorum ama 
sesim el vermiyor diye. Ben de 
çok şey söyleyeceğim ama 
sesim el vermiyor. Hepimizin 
içinden geçen tek bir duygu 
var, bu şehit haberleri artık son 

olsun, bitsin, tek dileğimiz 
o” diye konuştu.

Ertan Soydan’a 
katkıları için teşekkür 
eden Yorgancılar,  “İstiklal 
Marşı, saygı duruşu 
hepimizin ortak fikridir. 
Bunun aksini düşünmek, 
hele bugünkü ortamda 
asla söz konusu değil” 
ifadesini kullandı.
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Ahmet Özken
Sanayide 
Dijitalleşme 
Çalışma Grubu
EBSO Meclis Üyesi 
Ahmet Özken, 
EBSO Sanayide 
Dijitalleşme 
Çalışma Grubunun 
faaliyetleri 
konusunda bilgi 
verdi. Şehitlerimize 
Allah’tan rahmet 
dileyen Özken, 
Türkiye’nin üniversitelerinin mevcut durumunu, 
yurtdışındaki örneklerle ve verilerle kıyaslayarak 
değerlendirdi.

Nedim Anbar
Terörle mücadele
EBSO Meclis Üyesi 
Nedim Anbar, şe-
hitlerimize Allah’tan 
rahmet dileyerek 
Meclis Başkanının 
ve Yönetim Kurulu 
Başkanının ulusal 
yas ve Milli Eğitim 
Bakanı konularında-
ki değerlendirmele-
rine katıldığını ifade 
etti. Anbar, mevcut 
durumda yeni şehit 
haberlerinin ardının kesilemeyeceği düşüncesi-
ni dile getirdi ve terörle mücadele konusundaki 
değerlendirmelerini 
aktardı.

Ertan Soydan
Ekonomi ve üretim 
gündemi
EBSO Meclis Üyesi 
Ertan Soydan, 
Meclis toplantısı 
öncesinde saygı 
duruşunda 
bulunulması ve 
İstiklal Marşı’nın 
okunmasının 

kendisini mutlu ettiğini belirterek şehitlerimize 
Allah’tan rahmet diledi. EBSO tarafından 
yürütülen NEET Makine Sektörünü Geleceğe 
Taşıyor Projesi’nin önemine değinen Soydan, 
ekonomi ve üretime ilişkin güncel gelişmelere 
yönelik değerlendirmelerini paylaştı.

Haluk Tezcan
ALOSBİ’nin ulaşım 
konusu
EBSO Meclis Üyesi 
Haluk Tezcan, 
Aliağa Organize 
Sanayi Bölgesi’nin 
ulaşım konusunun, 
Bölge Yönetimi ve 
İzmir Büyükşehir 
Belediyesi arasında 
yapılan anlaşmayla 
çözüme ulaştığını, 
tahsis edilecek iki 
otobüsün yanı sıra 
ulaşımın metro ile de sağlanacağını belirterek 
konuyla ilgili Meclis Üyelerini bilgilendirmek 
istediğini ifade etti.

Hakkı Attaroğlu
EBSO Hizmet Binaları
EBSO Meclis 
Üyesi Hakkı 
Attaroğlu, EBSO 
Binalarını İzleme 
ve Bilgilendirme 
Meclis İhtisas 
Komisyonu’nun 
incelemeleri 
hakkında 
Meclis Üyelerini 
bilgilendirdi. 
İAOSB’de inşaatı 
sürmekte olan 
EBSO Hizmet Binası’na ilişkin müteahhide 30 
Ağustos 2024’e kadar süre uzatımı verildiğini 
ifade eden Attaroğlu, Yönetim Kurulunun binanın 
iç mimari, ses ve görüntü, aydınlatma ve akustik 
yönünden detay projelerin hazırlanmasına 
yönelik çalışmaları başlatmış olduğu bilgisini 
paylaştı. Attaroğlu, şehitlerimize Allah’tan rahmet 
dilediğini ifade etti.

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

AhmetAhmet
ÖzkenÖzken

NedimNedim
AnbarAnbar

HalukHaluk
TezcanTezcan

HakkıHakkı
AttaroğluAttaroğlu

ErtanErtan
SoydanSoydan
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“Tedarik zincirindeki 
aksamalar ve 
maliyetlerdeki artış 
sektörü zorluyor”
EBSO 10’uncu Grup Hazır 

Yemek Sanayi Meslek 
Komitesi Üyesi Hasan 
Küçükkurt, şehitlerimize 
Allah’tan rahmet dileyerek 
başladığı sunumunda, 
sektörlerini yakından 
ilgilendiren gıda tedarik 
zincirindeki aksamaların 
ve maliyetlerdeki aşırı 
artışların sanayicileri zor 
durumda bıraktığını söyledi. 
Küçükkurt, “Artan maliyetlere 
uygun olarak yemek satış 
fiyatlarını olması gereken 
seviyeye çekemeyen 
meslektaşlarımız, tek 
tek kepenk kapatmak 
zorunda kalmaktadır. Bu 
durum sektörün geleceği 
açısından olduğu kadar 
yemek hizmeti alan sanayici 
ve işveren için de büyük 
tehlike yaratacaktır. İleriki 
yıllarda yemek alabilecekleri 
alternatif firma bulmak 
onlar için de zorlaşacaktır. 
Yetişmiş eleman, aşçı 
ve aşçı yardımcısıyla 
ara eleman bulmakta 
zorlanıyoruz. Ülke genelinde 
aşçı okulları olmasına 
rağmen endüstriyel mutfak 
ve aşçılık okulu yok denecek 
kadar az. Bu sebeple, 
İzmir’de bir okul açılması 
için EBSO öncülüğünde Ege 
Bölgesi Yemek Sanayicileri 
Derneği’yle iş birliği yaparak 
Avrupa Birliği fonlarında 

da istifade ederek bir 
okul açılması için girişim 
yapılması gerekiyor. 
Meslek Komitemiz de bunu 
gündeminde taşımalıdır. 
Bu okul açılıncaya kadar 
Atatürk Organize Sanayi 
Bölgesi’nde bulunan Nedim 
Uysal Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi’ne bir bölüm 
yapılması için de girişimde 
bulunmalıyız” dedi.

Artan fiyat kalemleri 
hakkında Meclis Üyelerini 
bilgilendiren Küçükkurt, 
“Et ve Balık Kurumu’nun, 
daha önceden de yapıldığı 
gibi yemek sanayicilerine 
piyasanın altında et tedarik 
etmesini istiyoruz. Yine 
önceden yapılan çuval 
başına şeker desteği devam 
etmeli ve sürdürülebilir hale 
gelmelidir. Toprak Mahsulleri 
Ofisleri de sektörümüze bazı 
tarım ürünlerinde destek 

verebilmelidir. Bu şekilde 
sektörümüz regüle edilirse, 
biz de piyasayı regüle ederiz” 
diye konuştu.

“İzmir tekerlekli araç, 
deniz ve hava 
araçlarının üretimi ve 
ihracatında lider”
44’üncü Grup Taşıt ve 

Diğer Ulaşım Araçları Sanayi 
Meslek Komitesi Üyesi 
Cemil Deviren, şehitlerimize 
Allah’tan rahmet dileyerek 
başladığı sunumunda 
komitelerinin dokuz 
kategoriden oluştuğunu 
ve faal üye sayılarının 171 
olduğunu söyledi. Deviren, 
“Bunların ağırlığını motorlu 
kara taşıtlarının bakım ve 
onarımı oluşturmaktadır. 
Otomotivde İzmir’in pazar 
payı yaklaşık yüzde 7’dir. 
Türkiye’deki araç sayısı 
geçtiğimiz seneye göre 

10’uncu Grup Hazır Yemek Sanayi Meslek 
Komitesi ve 44’üncü Grup Taşıt ve Diğer Ulaşım 
Araçları Sanayi Meslek Komitesi’nin sunumları

HasanHasan
KüçükkurtKüçükkurt

CemilCemil
DevirenDeviren
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yüzde 58 artışla 28 milyon 
200 bine ulaşmıştır. Bununla 
birlikte bu artışa karşılık 
ÖTV tahsilatındaki artış 
yüzde 190’a yaklaşmaktadır. 
Bu da tahmin ediyorum 
otomotivdeki ağır vergi 
yükünü ifade ediyordur” 
dedi.

44’üncü Grup Taşıt 
ve Diğer Ulaşım Araçları 
Sanayi Meslek Komitesi 
Başkanı Abdullah Baysak 
da şehitlerimize Allah’tan 
rahmet dileyerek başladığı 
sunumunda, komitenin 
üretici kesimi temsil eden 110 
üyesi bulunduğunu söyledi. 
Baysak, “İzmir tekerlekli 
araç, deniz araçları, hava 
araçları üstyapı üretimi 
ve ihracatında Türkiye 
sıralamasında birincidir. 
Bisiklet, mopet ve diğer 

iki tekerlekli araçların 
üretiminde de birinci ilimiz 
İzmir’dir.  10 metre altı deniz 
araçlarında da birinciyiz. 
Bölgemizin sunduğu fırsatlar 
oldukça yüksektir. Her 
sektörde olduğu gibi bizde 
de nitelikli teknik eleman 
temini ve finansmana erişim 
önemli bir konu. İzmir’de 
kamu hizmet ekipmanları 
fuarı düzenlenmesini 
istiyoruz. Üretim için yer 
temini de taleplerimiz 
arasındadır” diye konuştu.

Bütçe maddesi
EBSO Meclisi’nin Aralık ayı toplantısında Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu, Oda bütçesinin tetkikine ilişkin 
maddesi kapsamında ilgili Yönetim Kurulu tezkeresini 
okutarak oylama yaptı ve Bütçe Hakkında Genel Görüşme 
açtı. Yapılan görüşmelerin ardından Ege Bölgesi Sanayi 

Odası’nın 2024 yılı bütçesi oybirliğiyle kabul edildi.

Hanri Benazus’u kaybettik
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nda 1981-1983 

yılları arasında Meclis Üyesi olarak görev 
yapan Hanri Benazus vefat etti. İzmir iş ve 
kültür hayatının tanınmış simalarından 
olan Benazus, ülkemizin en geniş Atatürk 
fotoğrafları koleksiyonunu derlemişti ve 
1937 yılında Atatürk ile birebir görüşme 
fırsatı bulmuştu. Hümanizm, tarih ve 
Atatürk ile ilgili çok sayıda kitabın yazarı 
olan Benazus, 1985-87 yılları arasında 
Altay Spor Kulübü Başkanlığı yapmış ve 
yanı sıra çok sayıda STK’nın kuruluşunda 
ve gelişmesinde görevler üstlenmişti. 
15 Ocak 2024 günü ileri yaşına bağlı 
rahatsızlığı nedeniyle aramızdan ayrılan 
Benazus, Altındağ Musevi Kabristanında 
toprağa verildi. Sayın Hanri Benazus’a 
Allah’tan rahmet, ailesine ve sevenlerine 
başsağlığı diliyoruz.

AbdullahAbdullah
BaysakBaysak
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Yabanisi çok lezzetli olur ve 
biz ona arapsaçı diyoruz. Daha 
önceleri doğadan toplanırken, 
90’lı yıllardan bu yana da 
rezene tarımı Burdur ilimizden 
başlayarak Anadolu’ya 
yayılmıştır.

Türkiye, rezene üretiminde 
dünyada söz sahibidir. 
Rezenenin meyveleri ve uçucu 
yağı tıbbi olarak kullanılırken 
taze sürgünleri ve kökü de 
sebze olarak tüketilmektedir. 
Uçucu yağı da kurutulmuş 
meyvelerinden su buharı 
distilasyonu ile elde edilir.

Gıda, kozmetik, parfümeri, 
sağlık sektörlerinde rezene 
aranan bir bitkidir. İki türü 
vardır; acı ve tatlı rezene 

olarak isimlendirilir. Ülkemizde 
tatlı rezene yetişmektedir.

Tıpta, meyveleri (feoniculi 
fruçtus) ve bundan elde edilen 
uçucu yağı kullanılır.

Nasıl kullanmalı?
Rezene çok eski çağdan 

bu yana kullanılmaktadır. M.Ö. 
3000 yıllarında Mısır, Sümer 
ve eski Yunanlılar tarafından 
kullanılmıştır. Dioscorides 
ve Hipokrat kadınlarda süt 
oluşumunu destekleyici 
olarak, yılan sokmalarına karşı, 
midevi, gaz söktürücü olarak 
kullanımını önermiştir.

Rezene kullanım amacına 
uygun olan hasat döneminde 
hasat edilmelidir. Yüksek 

uçucu yağ için, yeşil olan 
dönemi, yüksek trans-anethol 
içeriği için, sarı dönemi, yüksek 
estragol içeriği için de sapa 
kalkmaya başlanan anda 
yaprak hasadı yapılmalıdır.

Rezene tarımında, uygun 
sıra arası 45 santimetre 
olmalıdır. Dekar başına 1,5 
kilogram tohum ekilmesi en 
verimli ekim şeklidir. Ülkemizin 
hemen her bölgesinde 
yetişebilir.

Sanayide kullanımı
Tatlı rezenede uçucu yağ 

oranı yüzde 2-3 oranındadır. 
Avrupa Farmakopesi en az 
yüzde 2’yi kabul etmektedir. 
Uçucu yağ yüzde 85-90 

REZENE



39OCAK 2024

GÖRÜŞ

oranında trans-anethol içerir. 
Yüzde 32 protein, yüzde 18-22 
oranında da sabit yağ içerir.

Uçucu yağ parfümeride 
ve gıda sanayiinde koku 
verici olarak kullanılmaktadır. 
Tentür, ekstre, şurup, uçucu 
yağı ve çay olarak kullanımı 
mevcuttur.

Eski dönemlerde büyü 
karşıtı olarak da kullanılmıştır. 
Büyücülüğün olası kötü 
etkilerini giderme adına ev ve 
iş yerlerinin kapıları üzerine 
rezene asılarak kötülüğün 
içeri girmesi engellenmek 
istenmiştir.

Günümüzde solunum 
ve sindirim hastalıkları, gaz 
giderici, sindirimi kolaylaştırıcı, 
süt oluşumunu arttırıcı, hatta 
balgam söktürücü olarak 
kullanılmaktadır. Özellikle 
çocuklarda gaz sorununu 
çözmek için ülkemizde 
çok eski yıllardan bu yana 

kullanılmaktadır.
Uçucu yağı hamilelerde, 

meme emen çocuklarda 
estragol içerdiği için 
kullanılmamalıdır. Küçük 
çocuklarda gaz giderici çayları 
kullanılırken özellikle buna 
dikkat edilmelidir.

Çay olarak kullanımda 2 
gram rezene tohumu ezilir, 
üzerine 150 mililitre sıcak su 
konur, 10 dakika beklendikten 
sonra süzülerek tüketilebilir.

Uçucu yağı bal ile 
karıştırılarak kullanılabilir.

İzmir’de üretimi 
yapılabilir
Avrupa ülkeleri bizdeki 

tatlı rezeneyi değil, acı 
rezeneyi tıbbi amaçlarla ilgili 
kullanmaktadır. Bölgemizde 
yeni sürgünler toplanarak 
etli, kuru fasulyeli ya da 
sade terbiyeli pişirilerek 
sofralarımızda yerini 

almaktadır.
Çay olarak kullanılırken çok 

farklı bitkilerle karıştırılarak da 
kullanılabilir. Bu bitkiler ıhlamur, 
kekik, anason, nane, sinameki, 
meyan kökü, kimyon gibi 
çeşitli bitkilerdir. Bu karışımların 
çaylarının yapılması, daha 
önce yazdığım gibi, 1 çorba 
kaşığı bitki karışımı 150 ml 
kaynar suda 10 dk. Bekletilip, 
süzüp tüketme şeklindedir.   

Rezenenin Kınık’taki tıbbi 
ve aromatik bitki üretimine 
odaklanmış bulunan tarıma 
dayalı organize sanayi 
bölgemizde rahatlıkla 
yetiştirilebileceğini belirtmek 
istiyoruz. Organize sanayi 
bölgemizde bulunan uçucu 
yağ elde etme tesislerinde 
de uçucu yağ ürettirilebilir. 
Yukarıda ifade edilen diğer 
faydalı bitkilerle karışım çayı 
veya sadece rezene çayı 
üretilebilir.
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